

ဆာလောင်မွတ်သိပ်ခြင်းသည် အလွန်ကဲဆိုးအနာရောဂါ မည်၏။ ခန္ဓာငါးပါး သင်္ခါရတရားတို့သည် အလွန်ကဲဆိုး ဆင်းရဲ မည်ကုန်၏။ နိဗ္ဗာန်သည် အလွန်ကဲဆိုးချမ်းသာတည်း။ ပညာရှိသည် ဤသို့ဟုတ်တိုင်းမှန်စွာသိ၍ နိဗ္ဗာန်ချမ်းသာကို မျက်မှောက်ပြု၏။

သုခဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၂၀၃)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၂ ရက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာ ၂ ရက်၊ စနေနေ့

အတွဲ (၆၂)၊ အမှတ်(၃၃၃)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး ၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ပတ်ဝန်းကျင်အနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှအလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၃)တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ယနေ့ခေတ်သည် ပညာခေတ်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပညာတတ်မြောက်ထားမှသာ ဘဝရပ်တည်ရေးကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ ပညာရည်မြှင့်တင်ရေးကို ဦးစားပေး အားပေးဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ် ပြည်သူများအားလုံးအနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကိုသွားရာတွင် ပညာတတ်များဖြစ်ရန်လို

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၃)ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁

ယနေ့ ဖတ်စရာ

လတ်တလော ပဟုအသွင်ပြောင်း ကမ္ဘာ့အခင်းအကျင်းကို လေ့လာကြည့်သော် . . . ဆောင်းပါး စာ ၆

အာဆီယံကျေးရွာကွန်ရက် (ASEAN Village Network) မှတစ်ဆင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးရေးပန်းတိုင်သို့ ဆောင်းပါး စာ ၁၀

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက်သံရုံး များမှ သံရုံးအကြီးအကဲများနှင့် သံတမန်များ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့၌ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းမီခါ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများ မြေပြင်တွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ လှည့်လည်ကြည့်ရှု ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၈

အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးဖိစီးစီး အလုပ်လုပ်

နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လူအင်အားအရင်းအမြစ်ကို အသုံးချရာတွင် လူများအား အတတ်ပညာ၊ နည်းပညာကျွမ်းကျင်မှု ပြည့်ဝအောင် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရုံမျှဖြင့် မလုံလောက်သေးဘဲ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် ပါဝင်စွမ်းဆောင်လိုသည့် တက်ကြွသော အင်အား (Dynamic Force) များ ဖြစ်လာစေရန် လည်း ပြုလုပ်ပေးရန်လိုအပ်သည်ဟု ပညာရှင်များက ဆိုသည်။ လူတို့၏ စွမ်းဆောင်ရည်ကို မြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် အခြေခံအားဖြင့် ရှိခြင်းမဟုတ်ဘဲ ပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေအထားဖြစ်သည့် သမိုင်းဆိုင်ရာ၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ပျိုးထောင်မှုဆိုင်ရာ၊ ရုပ်ပိုင်းပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ အခြေအနေအထားကို အကြောင်းပြု၍ ဖွဲ့စည်းဖြစ်ပေါ်လာသော စိတ်ဓာတ်အရည်အချင်းတစ်ရပ်ဖြစ်သည်ဟုလည်း ဆိုသည်။

အရှေ့တောင်အာရှဒေသ (ပင်မကုန်းမြေပိုင်းတွင်) အကြီးဆုံးသော နိုင်ငံကို ထူထောင်နိုင်ခဲ့သူများ၊ အရှေ့တောင်အာရှတွင် အစောဆုံးသော မြို့ပြများကို တည်ထောင်နိုင်ခဲ့သူများဖြစ်ကြသည့် မိမိတို့လူမျိုးများ၏ အရည်အသွေးမှာ ဝိပဇာနည်နှင့် နိမိတ်ကျသွားမဟုတ်ဘဲ လွန်စွာမှပင် သေချာလှသည်။ သို့ရာတွင် မိမိတို့ရှင်သန်မြတ်သန့်နေကြသည့် ခေတ်ပြိုင်ကာလတွင်း အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ၊ ဒေသတွင်းနိုင်ငံများနှင့် ယှဉ်ပါက ကဏ္ဍတိုင်းလိုလို၌ ရှုံးနိမ့်နေကျနေရာသည်မှာ မျက်နှာငယ်စရာဖြစ်သည့်အလျောက် အားနည်းချက်များကို ပြုပြင်၊ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်း၍ နိုင်ငံနှင့်လူမျိုးတို့၏ အဆင့်အတန်းကို ကြိုးပမ်းအားထုတ် အမှန်တကယ်အလုပ်လုပ်ခြင်းဖြင့် မြှင့်တင်ကြရမည် ဖြစ်သည်။

“အခြားနိုင်ငံများနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ တစ်စက်အထွက်နှုန်းများ၊ သီးထပ်စွမ်းအားများ အားနည်းနေသည်ကို တွေ့ရှိရပြီး လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်မှု ရရှိရန် ဖိစီးစီးလုပ်ဆောင်လိုစိတ် အားနည်းခြင်း၊ လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် အခွင့်အလမ်းဖန်တီးပေးနိုင်မှု အားနည်းခြင်း တို့ကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း၊ အခွင့်အလမ်းဖန်တီးပေးနိုင်မှု အားနည်းခြင်းတွင် နှစ်ပိုင်းရှိပြီး လိုအပ်သည့် သွင်းအားစုများ ပြည့်စုံစွာ ရရှိနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မှု အားနည်းခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သူများကို အားပေးချီးမြှင့်မှု (Incentive) များ လုပ်ဆောင်ပေးရန် အားနည်းခြင်းတို့ပင်ဖြစ်ကြောင်း” နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၃) အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ပြီး “လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အောင်မြင်မှုများ ရရှိစေရေး ဖိစီးစီးဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက်လည်း အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ဖန်တီးပေးရန်နှင့် အားပေးချီးမြှင့်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ လိုအပ်သည့်သွင်းအားစုများ ပြည့်စုံစွာရရှိရေးနှင့် အားပေးချီးမြှင့်မှု (Incentive) များ ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရေး အစိုးရမှ ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း” မှာကြားခဲ့သည်။

ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်စွမ်းအားစုတွင် လယ်သမားများ၊ အလုပ်သမားများ၊ လုပ်ငန်းရှင်များ၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ ပါဝင်ပြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများမှ ကုန်ကြမ်းများ၊ တစ်ပိုင်းကုန်ကြမ်းများနှင့် ကုန်ချောများ ထုတ်လုပ်နေခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်နေသည့် လူအင်အားအရင်းအမြစ်သည် တစ်ခါတရံမှ တစ်ဖက်လိမ့်သည့် စိတ်ဓာတ်ခွန်အား နည်းနေသမျှ နှိမ့်ကျနေသည့်အခြေအနေမှ ရုန်းထနိုင်မည်မဟုတ်ဘဲ မိမိတို့လုပ်ရမည့်အလုပ်ကို ကာယ၊ ဉာဏအစွမ်းအစများ စိုက်ထုတ်ကာ လုံလုံညာညာ၊ ဇွန်ဖြင့် ဖွဲ့စည်း၍ စိုက်လိုက်မတ်တတ် ဆောင်ရွက်လိုက်ကြမသာ ဖြစ်မားသည့် အခြေအနေများဆီသို့ တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် တက်လှမ်းသွားနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

ရာဇဝတ်တွင် ကမ္ဘာ၏အချက်အချာသည် အာရှသို့ ရွှေ့ပြောင်းလျက်ရှိပြီး အရှိန်အဟုန်မြင့်မားသည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများဖြင့် အာရှနိုင်ငံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျက်ရှိကြရာ အဓိကအားဖြင့် အလုပ်လုပ်ကြခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်။ အလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့် အခွင့်အလမ်းများရရှိအောင် ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းနှင့်အတူ အောင်မြင်ရမည့်ဟူသော စိတ်ဓာတ်ဖြင့် အားလုံးက ဖိစီးစီးလုပ်လုပ်ကိုင်ကြခြင်းဖြင့် ကုန်ထုတ်စွမ်းအား မြင့်တင်ထက်မြက်မားမား နိုင်ငံတကာတွင် ရင်ပေါင်တန်းနိုင်ပါစေကြောင်း။ ။

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် ဖိုးပိုလာနိုင်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁ - နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးနေရာကွက်ကွား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။

ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကမ္ဘာ့ပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော် တောင်ပိုင်းတို့တွင် မုတ်သုံလေအားကောင်းနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့်ရှိနေသည်။

မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် ဖိုးပိုလာနိုင်သည်။

မိုး/ဇလ

လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးများ အစားထိုးခန့်အပ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အမိန့်အမှတ် ၇၉/၂၀၂၃ သရစရ ၃ နှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၁ ရက် (၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်)

လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးများ အစားထိုးခန့်အပ်ခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ အောက်ပါ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးများ အား ယှဉ်တွဲပါ အတိုင်း အစားထိုးခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်-

(၁) ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး	အစား	ကြည်း ၂၃၇၅၈
ဗိုလ်မှူးကြီး အောင်ကြည်လင်း	အစား	ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်သူရ
(၂) ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး	အစား	ကြည်း ၂၂၀၀၀
ဗိုလ်မှူးကြီး မြင့်ဝေ	အစား	ဗိုလ်မှူးကြီး သန်းစိုးအောင်
(၃) ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး	အစား	ကြည်း ၂၅၁၀၇
ဗိုလ်မှူးကြီး မျိုးမင်းနောင်	အစား	ဗိုလ်မှူးကြီး မင်းသူကျော်
(၄) ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး	အစား	ကြည်း ၂၅၉၉၅
ဗိုလ်မှူးကြီး ဟန်ဝင်းအောင်	အစား	ဗိုလ်မှူးကြီး သိန်းထွန်းအောင်
(၅) မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး	အစား	ကြည်း ၂၆၁၀၉
ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်ကျော်မင်း	အစား	ကြည်း ၃၂၁၃၂
		ဗိုလ်မှူးကြီး နေလင်းစိုး

အမိန့်အရ အောင်လင်းမွေး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အတွင်းရေးမှူး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ခန္တီးခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၊ မြို့မိ မြို့ဖများနှင့် တွေ့ဆုံ

မုံရွာ စက်တင်ဘာ ၁ - ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်သည် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဩဂုတ် ၃၁ ရက်က ခန္တီးခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ရုံး၌ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၊ မြို့မိ၊ မြို့ဖများနှင့် တွေ့ဆုံသည့် တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ခန္တီးခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်စိုးမိုးက ခရိုင်၏ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများ၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ လမ်းပန်း

ဝင်းတင်စိုးက လုံခြုံရေးတာဝန်ထမ်းဆောင် နေသူများအတွက် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းကို လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးဝင်းမြတ်စိုးက မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများအတွက် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းကို လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးက ဝန်ထမ်းများအတွက် ဟင်းသီးဟင်းရွက် မျိုးစေ့များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများအတွက် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းကိုလည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး

မများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်အားပေးသည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ခန္တီးမြို့၊ မြို့မရပ်ကွက်ရှိ အခြေခံပညာ အထက်တန်း ကျောင်း (ခွဲ) သို့ ရောက်ရှိရာ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကျောင်း၏ လိုအပ်ချက်များအား တင်ပြကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က တင်ပြချက်များအပေါ် တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖြည့်ဆည်းပေးပေးဆောင်ရွက်ပေးကာ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီးထံ ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကြောင်း သိရသည်။ တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)



◆ ရှေ့လှမ်း

အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်ကြီးကြီး စိုးဝင်း၊ အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်ကြီး အောင်လင်းဌေး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရာတွင် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအားလုံး ပညာတတ်များဖြစ်ရန်လို

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွဲ့အမှတ်စကား ပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်ကို နိုင်ငံရေးအရ အရေးပါအခြေအနေဖြင့် လက်ထပ်တစ်ဖက်တည်း ဝင်ရောက်ဖွဲ့စည်းသည့် ကောင်စီဝင်များဖြင့် ဒုတိယအကြိမ်ပြုလုပ်သည့် အစည်းအဝေးဖြစ် ကြောင်း၊ မိမိတို့တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေချိန်အတွင်း နိုင်ငံတော်ကို ပုံမှန်လမ်းကြောင်းအတိုင်း ဖြစ်စေရန် နှင့် ရွေးကောက်ပွဲ ပြန်လည်ကျင်းပပြုလုပ်၍ ထွက်ပေါ်လာမည့်အစိုးရကို နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးနိုင်ရန်မှာ မိမိတို့၏အဓိက တာဝန်ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ အရေးပေါ်အခြေ အနေကာလမှာ ၂ နှစ်ကျော်ကာလသို့ ရောက်ရှိလာပြီ ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့အနေနှင့် နိုင်ငံတော်ကို အရေး ပေါ်အခြေအနေဖြင့် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေရသည် ဖြစ်သော်လည်း အခြေအနေ အချိန်အခါနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်သည့် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာများ အားလုံးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နေရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မည်သည့်လုပ်ငန်း မှ ရပ်တန့်နေချိန်မရှိကြောင်း၊ ရပ်တန့်နေပါက ရပ်တန့် နေသည် နယ်ပယ်၊ ရပ်တန့်နေသည့် ဒေသသည် ကျန်ခဲ့မည်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့၏ နိုင်ငံရေးရည်မှန်းချက်မှာ စစ်မှန် စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာ စေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံ သည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ အသစ်ထပ်မံချမှတ်ထားသည့် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လှမ်းစဉ်းစဉ်း ၅ ရပ်၏ ပထမအချက်တွင် “လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင် စွာကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့် အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွား မည်” ဟု ချမှတ်ထားကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဒီမိုကရေစီစနစ်၊ ဖက်ဒရယ် အုပ်ချုပ်ရေးတို့နှင့်ပတ်သက်၍ ခွဲခြား၍ရကြောင်း၊ ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို လူမျိုးအား အခြေခံသည့် ဖက်ဒရယ် စနစ်ကို ဆောင်ရွက်ခြင်းမဟုတ်ဘဲ ဒေသကို အခြေခံ သည့်စနစ်ကို အဓိကထား ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် အဆိုပါစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သူ၊ ဦးဆောင်သူ၊ လိုက်နာကျင့်သုံးသူများအားလုံး အသိပညာ အတတ်

- မိမိတို့တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေချိန်အတွင်း နိုင်ငံတော်ကိုပုံမှန်လမ်းကြောင်းအတိုင်း ဖြစ်စေရန်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲပြန်လည်ကျင်းပ ပြုလုပ်၍ ထွက်ပေါ်လာမည့်အစိုးရကို နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးနိုင်ရန်မှာ မိမိတို့၏ အဓိကတာဝန်ပင်ဖြစ်ပါ သကဲ့သို့ အရေးပေါ်အခြေအနေကာလမှာ ၂ နှစ်ကျော်ကာလသို့ ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်ပါ မိမိတို့အနေနှင့် နိုင်ငံတော်ကို အရေးပေါ် အခြေအနေဖြင့် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေရသည်ဖြစ်သော်လည်း အခြေအနေအချိန်အခါနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်သည့် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာများအားလုံး တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နေရမည်ဖြစ်
- ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကိုဆောင်ရွက်ရာတွင် အဆိုပါစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် သူ၊ ဦးဆောင်သူ၊ လိုက်နာကျင့်သုံးသူများအားလုံး အသိပညာ အတတ်ပညာများရှိရန်လို၊ ထို့ကြောင့် မိမိအနေဖြင့် ပညာရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အားပေးဆောင်ရွက်ရန် အမြဲမပြတ် တိုက်တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ပါ သကဲ့သို့ ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူ့အားလုံး စာတတ်မြောက်ရန်နှင့် အတန်းပညာများ တတ်မြောက်ရန်လို

ပညာများရှိရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိအနေဖြင့် ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အားပေးဆောင်ရွက်ရန် အမြဲမပြတ် တိုက်တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူ့အားလုံးစာတတ်မြောက်ရန်နှင့် အတန်းပညာ များ တတ်မြောက်ရန်လိုကြောင်း၊ တစ်နိုင်လုံး အတိုင်းအတာအနေဖြင့် ကျေးလက်ဒေသများတွင် အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းပေါင်း ၁၃၈၇၉ ကျောင်း၊ မူလတန်းကျောင်းပေါင်း ၂၅၅၅၀ ကျောင်းရှိ သည့်ကဲ့သို့တွေ့ရှိရပြီး မြို့ပေါ်တွင် အခြေခံပညာအလယ် တန်းကျောင်းပေါင်း ၁၆၂၆ ကျောင်း၊ မူလတန်း ကျောင်းပေါင်း ၃၃၁၈ ကျောင်းရှိသည်ကို တွေ့ရှိရ ကြောင်း၊ အဆိုပါအချက်အလက်များအရ အလယ် တန်းကျောင်းများ၏ ကျေးလက်နှင့် မြို့ပြအချိုးမှာ ၈ အချိုး ၁ ရှိပြီး မူလတန်းကျောင်းများ၏ အချိုးမှာ ၆ ၁ အချိုး ၅ ရှိသည့်ကဲ့သို့ တွေ့ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့ နိုင်ငံ၏ ပျမ်းမျှမြို့ပေါ်နေလူဦးရေမှာ ၂၈ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ရှိပြီး ကျေးလက်နေလူဦးရေမှာ ၇၂ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ရှိသဖြင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ ပြားပြားကြောင်း။

ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ခေတ်အဆက်ဆက် နိုင်ငံတော်အစိုးရအဆက်ဆက်က ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ သည့်ကဲ့သို့ တွေ့ရှိကြောင်း၊ သို့သော် ကျေးလက်နေ ပြည်သူများ၏ စာတတ်မြောက်မှုမှာ နည်းပါးပြီး မြို့ပေါ်နေပြည်သူများ၏ စာတတ်မြောက်မှုမှာ ပိုမိုများပြားသည်ကို တွေ့ရှိကြောင်း၊ အဓိကအားဖြင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများအနေဖြင့် ကျောင်းရှိသော် လည်း ကျောင်းနေရာခိုင်နှုန်းနည်းပါးခြင်းနှင့် ပညာ ရေးဆုံးခန်းတိုင်အောင် သင်ကြားမှုများ နည်းပါးသည် ကို တွေ့ရှိကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင် ဘာသာစကားအခက်အခဲများ၊ ပညာရေးအားပေးမှု နည်းပါးခြင်းနှင့် အခြားအခက်အခဲမျိုးမျိုးကြောင့် အထူးသဖြင့် ပြည်နယ်များရှိ ကျေးလက်ဒေသ များတွင် ပညာရေးအားလုံးသည်ကို တွေ့ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ကျေးလက်နေပြည်သူ များ၏ ပညာရေးမြှင့်တင်မှုကို မလွဲမသွေဆောင်ရွက် ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ယနေ့ခေတ်သည် ပညာခေတ်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပညာတတ်မြောက်ထားမှသာ ဘဝရပ်တည်ရေး ကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ

၏ ပညာရည်မြင့်မားရေးကို ဦးစားပေး အားပေး ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခင်က မိမိတို့ နိုင်ငံတွင် “အ” သုံးလုံးသင်တန်းများကို သင်ကြားပေး ခဲ့ရာ အောင်မြင်မှုများရှိခဲ့ပြီး ကမ္ဘာပေါ်တွင် စံပြုပုံစံ တစ်ခုအနေဖြင့် အသိအမှတ်ပြုခံရမှုများ ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ “အ” သုံးလုံးသင်တန်းများမှတစ်ဆင့် စာပေဖတ်ရှုမှု ကို စိတ်ဝင်စားလာပြီး ၎င်းကိုအခြေခံ၍ ပညာ တတ်မြောက်လိုစိတ်များ ဖြစ်ပေါ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောင်းပြင်ပ ပညာရေးဖြင့် မူလတန်းပညာ KG+5 အထိ သင်ကြားပေးနိုင်ကြောင်း၊ တစ်ဖက်တော်အနေဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် လက်တွေ့ဆောင်ရွက်အောင်မြင်ခဲ့ သည့် သာမကရှိကြောင်း၊ ၎င်းမှတစ်ဆင့် KG + 9 ကို သင်ကြားပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက် နိုင်ရေး တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် သွားရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့၏ ပညာရည်မြင့်မားရေး မျှော်မှန်းချက်တွင် အဆိုပါအချက်ကို ထည့်သွင်း စဉ်းစားဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း။

စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များမှတစ်ဆင့် ဥပဒေ များ ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံရှိ ပြည်သူများအားလုံးအနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို သွားရာတွင် ပညာတတ်မြောက်ရန်လိုကြောင်း၊ ဥပဒေနှင့် ပတ်သက်သည့် အသိပညာများကိုလည်း နားလည်မှုရှိရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အဆင့်မြင့် ပညာသင်ကြားပေးသည့် တက္ကသိုလ်များတွင် ဥပဒေ ဘာသာရပ်များကို ထည့်သွင်းသင်ကြားပေးနေခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ဥပဒေအခြေခံကို လက်တွေ့ကျကျသိရှိ နိုင်ရေး BA(Law) ဘွဲ့ပေးရန် စီစဉ်ထားပြီး ဥပဒေကို အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာအဖြစ် အသုံးပြုမည့် သူများအတွက် LLB ဘွဲ့ကိုမူ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များ၌ အနည်းဆုံး တက္ကသိုလ်တစ်ခုစီ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဥပဒေအခြေခံပညာရပ် များကို နားလည်သိရှိသူများ ပြားပြားလာမည်ဆိုပါက နိုင်ငံရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အကျိုးပြုမှုများ ဖြစ်လာ မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံစီးပွားရေးမြှင့်တင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ တိုးတက်စေရန် နှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက် နိုင်ရန် လိုအပ်သည့် လူသားအရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိ

စီးပွားရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ် မှုများကို စနစ်တကျဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်ခု၏ စီးပွားရေး GDP ကို တွက်ချက်ရာတွင် လယ်ယာကဏ္ဍကြီး၊ စက်မှုကဏ္ဍကြီးနှင့် ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍကြီးဟူ၍ သုံးမျိုးရှိကြောင်း၊ စက်မှုလုပ်ငန်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းသည် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများမှ အခြေခံ၍ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ကုန်ကြမ်းများ လိုအပ် ကြောင်း၊ အခြေခံကုန်ကြမ်းများရှိမှသာ အခြား လုပ်ငန်းများ လည်ပတ်ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်

ကြောင်း၊ မြေပေါ်မြေအောက် သယ်စာတစ်ပစ္စည်းများ နှင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိလာ သည့် ထွက်ကုန်များကို စက်မှုထုတ်ကုန်အဖြစ် အဆင့်မြင့်ထုတ်လုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိသည့် ထွက်ကုန်များသည် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်း များအတွက် သေချာသည့် ကုန်ကြမ်းများဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ မူလရရှိပြီးဖြစ်သည့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်မာသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင် ရာပညာရပ်များအလိုက် ပညာရှင်များ၊ နားလည် တတ်ကျွမ်းသူများလိုအပ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်တာဝန် များကို စတင်ထမ်းဆောင်ချိန်၌ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနှင့် စက်မှုလုပ်ငန်းများအတွက် ကျွမ်းကျင်သည့် လူသား အရင်းအမြစ်များ နည်းပါးလျှော့ချသည့်ကဲ့သို့ တွေ့ရှိရ သဖြင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အသိ ပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်နှင့် ကျွမ်းကျင်သူများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်မည့် တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်၊ သိပ္ပံနှင့် အခြားကဲ့သို့ နိုင်ငံနိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်ရေးတက်စေရန် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက် အကူပြုပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်” ဟု ချမှတ်ထား ကြောင်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို အထောက်အကူပြုသည့် ပညာရှင်များပေါ် ထွန်းလာစေရေး ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ မူလတန်းပညာ အလယ်တန်းပညာများ ပြီးမြောက်ပြီးသူများကို အထက်တန်းပညာတက် ရောက်ချိန်တွင် စက်မှု၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် ကျွမ်းကျင်သူများဖြစ်အောင် သင်ကြားပေးခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုမှတစ်ဆင့် ဘာသာရပ်အလိုက် ထူးချွန်သူများအနေဖြင့် သိပ္ပံ များ၊ ကောလိပ်များနှင့် တက္ကသိုလ်များသို့ ဆက်လက် တက်ရောက်သင်ကြားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီးပွား ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ တတ်ကျွမ်းရန် လိုအပ်သည့် အတွက် တက္ကသိုလ်များ၌ စီးပွားရေးပညာကို ထည့်သွင်းသင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာ၌လည်း စီးပွားရေးအသိပညာအခြေခံ ကို တတ်သိနားလည်မည့်သူများနှင့် ကျွမ်းကျင် ပညာရှင်များ ထွက်ပေါ်လာရေး နှစ်ပိုင်းဆွဲဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် စီးပွားရေးအခြေခံရှိပြီး အခြေခံသဘောတရားကို နားလည်သည့် လူသားအရင်းအမြစ်များ များစွာရှိလာ မည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းပြည်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူ ဖြစ်စေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၄ သို့

○ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိသည့် ထွက်ကုန်များသည် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအတွက် သေချာသည့် ကုန်ကြမ်း များဖြစ်၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ မူလရရှိပြီးဖြစ်သည့် လယ်ယာစိုက်ပျိုး ရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်၍ ခိုင်မာသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာပညာရပ်များအလိုက် ပညာရှင် များ၊ နားလည်တတ်ကျွမ်းသူများ လိုအပ်

စာမျက်နှာ ၃ မှ
အရည်အသွေးမြင့်ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို အထောက်အကူပြုသည့် လူသားအရင်းအမြစ် ကောင်းများ ဖွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေး

တိုင်းပြည်စီးပွားရေးကို မြှင့်တင်ရာတွင် လူသား အရင်းအမြစ်ကောင်းများ များစွာအထောက်အပံ့ပေးနိုင်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပြီး ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ GDP မှာ ၇၈ ဒသမ ၉ ဘီလီယံရှိပြီး အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ၊ ဒေသထုတ်ပေးနိုင်ငံ များထက် များစွာလျော့နည်းလျက်ရှိကြောင်း၊ တန်ဖိုး မြင့်ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများ များပြားခြင်းကြောင့် GDP များရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် အခြေခံ အကျဆုံးဖြစ်သည့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံ သည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေး ဆောင်ရွက်ပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း များကို အားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အခြားနိုင်ငံများနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက မိမိတို့နိုင်ငံအနေ ဖြင့် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ တစ်ကေအထွက်နှုန်းများ၊ သီးထပ်စွမ်းအားများ အားနည်းနေသည်ကို တွေ့ရှိရ ပြီး လုပ်ငန်းများ ဆောင်မြင်မှုရရှိရန် မိမိစီးပွား လုပ်ဆောင်လိုစိတ်အားနည်းခြင်း၊ လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် အခွင့်အလမ်းဖန်တီးပေးနိုင်မှု အားနည်းခြင်းတို့ကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း၊ အခွင့်အလမ်း ဖန်တီးပေးနိုင်မှုအားနည်းခြင်းတွင် နှစ်ပိုင်းရှိပြီး လိုအပ်သည့် သွင်းအားစုများ ပြည့်စုံစွာရရှိနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မှု အားနည်းခြင်းနှင့် လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်သူများကို အားပေးချီးမြှင့်မှု (Incentive) များ လုပ်ဆောင်ပေးရန် အားနည်းခြင်းတို့ပင် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာ တွင် အောင်မြင်မှုများရရှိစေရေး ဖိမိစီးပွားဆောင်ရွက် ရန်နှင့် ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက်လည်း အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ပေးရန်နှင့် အားပေးချီးမြှင့်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ လိုအပ်သည့် သွင်းအားစုများ ပြည့်စုံစွာ ရရှိရေးနှင့် အားပေးချီးမြှင့်မှု (Incentive) များ ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရေး အစိုးရမှဆောင်ရွက်ပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ စီးပွားရေးအားကို မဖြစ်စေရန်နှင့် တင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် စီးပွားရေးပညာရှင်များ ဖွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို အထောက်အကူပြုသည့် ပညာရှင်များ ပေါ်ထွက်လာရေးဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းပညာရှင်များ ဖွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေး လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ပညာရေးဖြစ်ရန် လိုအပ် သည့်အတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် စက်မှု နည်းပညာ ဘာသာရပ်များကို သင်ကြားပေးမည့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနှင့် စက်မှုအထက်တန်းကျောင်း များ ဖွင့်လှစ်ပေးနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းတို့ကို ပြည့်စုံအောင် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဆိုပါက နေရာ အနာဂတ်တွင် ပညာရေးနှင့် စီးပွားရေးအား ကောင်းမွန်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပြည်ပဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး ပတ်သက်၍ မိမိတို့နိုင်ငံမှ ဗိုလ်ချုပ်မှူးများသည် ဈေးကောင်းရရှိမှု မရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပြီး ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာ အားနည်းမှု များကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း၊ အရည်အသွေးကောင်းမွန် သည့် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ဖြစ်ပေါ်လာလျှင် ဈေးကောင်းရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သဖြင့် အဆင့်မြင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာများ ဖြစ်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ဝယ်လိုအားကို ပြည့်စုံအောင် ထုတ်လုပ်နိုင် ရေးအတွက်လည်း မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေး
 မိမိတို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ အန္တိမရည်မှန်းချက်မှာ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ နိုင်ရေးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လွတ်လပ်ပြီး

တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်နိုင်ငံလုံး အကြားအလုပ်မရှိ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရရှိစေရေး မဲစာရင်းအခြေခံအချက်အလက်များ မှန်မှန်ကန်ကန် ဖြစ်အောင် ပြန်လည်ပြုစုရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အခြေခံ အချက်အလက်များ မှန်ကန်မှုသာလျှင် မဲစာရင်း မှန်ကန်မှုရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲစာရင်း မှားယွင်းမှုများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ကြည့်မည်ဆိုပါက ၂၀၁၄ ခုနှစ်၌ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လူဦးရေတိုးတက်မှု နှုန်းသည် ၀ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိပြီး ယင်းကို အခြေခံ၍ တွက်ချက်ကြည့်မည်ဆိုပါက ၂၀၂၀ ပြည့် နှစ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်သည့် မဲဆန္ဒရှင် စာရင်းကို တွက်ချက်၍ ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့အား လည်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းမှာ လွဲမှားမှု များစွာဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲစာရင်းများ မှန်ကန်မှု ရှိရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ်နှောင်းပိုင်းတွင် လိုအပ်သည်များ ကြိုတင် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင်

ရာဒေသများသို့ ရောက်ရှိပါက လူဦးရေစာရင်း ကောက်ယူမှုများ ဆောလျင်စွာ ပြုစုပြီးစီးနိုင်ရေး အတွက်ကိုလည်း တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ ပညာရေးမြှင့်တင်မှုကဏ္ဍ စီးပွားရေး မြှင့်တင်မှုကဏ္ဍနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကဏ္ဍ များတွင်လည်း ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးကြ စေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ကောင်စီဝင်များက ကယားပြည်နယ် အတွင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်မြေ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်သည့်ကိစ္စရပ်များ၊ တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများ အား ထောက်ပံ့ကူညီပေးရေး၊ ရုမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ တွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရက သတ်မှတ်ထားသည့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများအတိုင်း အပြည့်အဝ သင်ကြား ပို့ချနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ၏ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် ပံ့ပိုးမှုများနှင့် စွမ်းရည်မြှင့်သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြား ဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ နောင်ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲ များတွင် ကြံ့တော့ရနိုင်သည့် မဲစာရင်းဆိုင်ရာ မှားယွင်း မှုများနှင့် မဲမသမာမှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရေး ဥပဒေ

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တစ်ပြေးညီဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိသော်လည်း အကြမ်းဖက်မှုများရှိနေသည့် နယ်မြေ များတွင် ကဏ္ဍအလိုက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဆောင်ရွက် ၍ မရသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ နောက်ကျကျန်ခဲ့ခြင်း အကျိုးဆက်ကို နယ်မြေခံလူထုက ခံစားနေရ ကြောင်း၊ လူတစ်စု၏စိုက်ပျိုးမှုကို ဒေသခံလူအများက ခံနေရကြောင်း၊ ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် ဒေသအကျိုး၊ နယ်မြေအကျိုးကိုကြည့်၍ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက် ရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ကြရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဝင်များအနေဖြင့်လည်း အဆင့်ဆင့် ကွပ်ကဲ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် ဒေသအလိုက်ရှိ လိုအပ်သောလူမျိုးများကို ကိုယ်စားပြုပြီး ၎င်းတို့၏ တိုင်းအုပ်ချုပ်ရေးကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေး၍ ၎င်းတို့၏ ယုံကြည်ချက် ခံယူချက် မြင့်မားလာအောင် ဆောင်ရွက်ပေးသွားကြရန်လိုအပ်ကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအနေ ဖြင့် တိုင်းပြည်အပေါ်တွင် စိတ်ကောင်းစေတနာ ကောင်းထားရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးမျှော်မှန်းချက် ဖြစ်သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကျင့်သုံးရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

- ❖ **မိမိတို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ အန္တိမရည်မှန်းချက်မှာ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေးပင်ဖြစ်၊ ထို့ကြောင့် လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ တစ်ရပ် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရှိစေရေး ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်၊ တစ်နိုင်ငံလုံး အကြားအလုပ်မရှိ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် ရရှိစေရေး မဲစာရင်းအခြေခံအချက်အလက်များ မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြစ်အောင် ပြန်လည်ပြုစုရမည်၊ အခြေခံအချက်အလက်များ မှန်ကန်မှုသာလျှင် မဲစာရင်း မှန်ကန်မှုရှိမည်ဖြစ်**
- ❖ **တစ်မတော်အနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ NCA စာချုပ် အပေါ်တွင်သာ ခိုင်ခိုင်မာမာ ရပ်တည်ဆောင်ရွက်သွားမည်၊ လာမည့် အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၈) နှစ်မြောက် NCA နှစ်ပတ်လည်နေ့ကိုလည်း လက်တွေ့ကျကျ၊ အဓိပ္ပာယ်ရှိရှိ၊ အလေးအနက်ထား၍ စီစဉ်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်**

ပြည်လုံးကျွတ် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူမှု ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူပြီးမှ သာလျှင် လူဦးရေစာရင်း ထွက်လာမည်ဖြစ်ပြီး မဲစာရင်းကို ပြုစုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် မဲစာရင်းကောက်ယူမှု မပြုနိုင်သေးသည့် မြို့နယ်အချို့ရှိကြောင်း၊ မဲစာရင်း ကောက်ယူသည့် တာဝန်ရှိသူများကို အနေနှင့်အယုတ် ပေးနေမှုများကြောင့် ကောက်ယူမှုမပြုနိုင်သေးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မဲစာရင်းများ အပြည့်အဝ ကောက်ယူနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ပြီး မဲစာရင်းများ အပြည့်အဝကောက်ယူနိုင်မှ သာလျှင် မှန်ကန်သည့် မဲစာရင်းများရရှိမည်ဖြစ်ကာ ရွေးကောက်ပွဲကိုလည်း မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြင့် ပြုလုပ် နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ကို မဖြစ် ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်၍လည်းကောင်း၊ လိုအပ်သည့် မိမိတို့ပြုလုပ်သည့် ရွေးကောက်ပွဲသည် စည်းစနစ် ကျမှန်သည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ် ဖြစ်စေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ဆိုင်ရာစေရေး အလေးထားဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒီမို ကရေစီနှင့်ပတ်သက်၍ အားနည်းချက်များရှိနေဆဲ ဖြစ်ပြီး အကြမ်းဖက်သည့် နည်းလမ်းများဖြင့် ဒီမိုကရေစီကိုတောင်းဆိုသည်မှာ မဖြစ်သည့်သည့် ကိစ္စဖြစ်ကြောင်း၊ ကောင်စီဝင်များအနေဖြင့်လည်း တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အလိုက် သက်ဆိုင်

ပြဌာန်း၍ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ကိစ္စရပ်များ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က ဒေသအလိုက် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေးအတွက် ဒေသခံပြည်သူလူထု၏ အင်အားကို ရယူ၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ယင်းစုစည်း အားကို အကျိုးရှိ ထိရောက်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရေး စည်းရုံးဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်သည့်အခြေအနေ များနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က နိဂုံးချုပ် အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လုပ်ဆောင်သင့်သည်များ ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အတွက် ဒေသခံပြည်သူလူထုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် နိုင်ရေး စည်းရုံးဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းသည့်နယ်မြေနှင့် တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှုမရှိသည့်နယ်မြေတို့ နှိုင်းယှဉ်ပါက တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုမရှိသည့် နယ်မြေတွင် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဝင်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးတို့ များစွာကွာဟသွားသည်ကို တွေ့ ရကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံး

လာမည့် အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်နေ့သည် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူ စာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည့် ၈ နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ဖြစ်ကြောင်း၊ NCA စာချုပ်ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်တွင် အစိုးရ၊ လွတ်တော်၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းများက ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအပါအဝင် တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ ဂျပန်၊ ထိုင်း စသည့်နိုင်ငံများမှ သံတမန် များ၊ ပြည်တွင်းအသိုက်သားများရှေ့မှောက်တွင် ခမ်းနားထည်ဝါစွာ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုလွတ်တော်က အတည်ပြုပေးထားသည့် သမိုင်းဝင် စာချုပ်ဖြစ်ပြီး မည်သည့်အချိန်မျှ ဖျက်ပြယ် မှုမရှိ တည်ရှိနေမည့် စာချုပ်ဖြစ်ကြောင်း၊ အစိုးရဘက် မှ မိမိကိုယ်တိုင်ပင်ပတ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် အနေဖြင့် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း၊ ယခု အခါ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း တစ်ခု ၏ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက NCA နှင့်ပတ်သက်၍ အထောက်အထားမဲ့၊ အဓိပ္ပာယ်မဲ့စွာ လက်လွှတ်စပယ် ပြောကြားခဲ့သည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ တစ်မတော် အနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပတ်သက် ၍ NCA စာချုပ်အပေါ်တွင်သာ ခိုင်ခိုင်မာမာ ရပ်တည်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လာမည့် အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၈) နှစ် မြောက် NCA နှစ်ပတ်လည်နေ့ကိုလည်း လက်တွေ့ ကျကျ၊ အဓိပ္ပာယ်ရှိရှိ၊ အလေးအနက်ထား၍ စီစဉ် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ၏ လူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့်ပံ့ပိုးမှု များနှင့် စွမ်းရည်မြှင့်သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြား ဆောင်ရွက်ပေးရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန များအလိုက် လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်နိုင် ရေး ဆွေးနွေးပွဲများကျင်းပ၍ နည်းလမ်းရှာဖွေ ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုအပ်ကြောင်း။

လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် မဲစာရင်း ကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ အားလုံး စနစ်တကျ မှန်မှန်ကန်ကန် မဲပေးနိုင်ရေး ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဆန္ဒမဲ ပေးရာတွင်လည်း လုံခြုံစိတ်ချရသည့် အလက်ထရော နစ် မဲပေးစနစ်ဖြင့် စနစ်တကျမဲပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီ များနှင့်ပတ်သက်၍ စနစ်တကျရှိစေရေးအတွက် လိုအပ်သည့်ဥပဒေများ ပြဋ္ဌာန်းဆောင်ရွက်ပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၄ မှ

လူငယ်များ ပညာရေးကောင်းမွန် နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်ကောင်းမွန်မည်ဖြစ်

လယ်ယာကဏ္ဍတွင် လယ်ယာလုပ်သား ရှားပါးမှု အတွက် စက်မှုလယ်ယာစနစ်သို့ ကူးပြောင်းနိုင်ရေး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်စေရေးအတွက် မျိုး၊ မြေ၊ ရေ နည်းစနစ်မှန်ကန်စွာဖြင့် စိုက်ပျိုး

ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ပညာရေးကဏ္ဍတွင်လည်း လက်ရှိ အကောင်အထည်ဖော်နေသည့် Kg + 9 မှတစ်ဆင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် စက်မှုနှင့်ပညာ သိပ္ပံ အဆင့်သို့ တက်လှမ်းပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် လက်တွေ့ အသုံးချသိပ္ပံပညာရပ်များကို ဆက်လက်သင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် Poly technic institute ထူထောင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများနှင့်

ဆွေးနွေးလျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ကုန်ထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သည့် လူသားအရင်း အမြစ်များ၊ ပညာရှင်များမွေးထုတ်နိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူငယ်များ ပညာရေးကောင်းမွန်နိုင်စေရန်အတွက် မွန်မန်မည် ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်ကောင်းမွန်စေရေး အတွက် မျှော်မှန်းပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး

ကောင်စီအနေဖြင့် လုပ်ဆောင်သည့် လုပ်ဆောင်ထိုက် သည့်များကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ကောင်စီဝင် များအနေဖြင့် အမြင်ကျယ်ကျယ်ထား၍ နိုင်ငံတော် တစ်ဝန်းလုံးအတွက် လှမ်းမြဲစဉ်းစားဆောင်ရွက်ရန် နှင့် နယ်ပယ်အသုံးအတွက် ကိုယ်စားပြု၍ ကြိုးစား လုပ်ဆောင်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလို ကြောင်း မှာကြားပြီး အစည်းအဝေးကိုရပ်သိမ်းလိုက် ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန် (၅)ကြိမ်မြောက် တရုတ်နိုင်ငံ၏အရည်အသွေးပိုင်းဆိုင်ရာ ညီလာခံသို့တက်ရောက်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁ (၅) ကြိမ်မြောက် တရုတ်နိုင်ငံ၏ အရည်အသွေးပိုင်း ဆိုင်ရာညီလာခံ (The Fifth China Quality Conference) ကို တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ စီချွမ်ပြည်နယ် ချန်ရှေးမြို့တွင် စက်တင်ဘာ ၁ ရက်မှ ၂ ရက်အထိ ကျင်းပလျက်ရှိရာ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန် ဦးဆောင်သောကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တက်ရောက်ကြ သည်။

ညီလာခံဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ ဒေသ စံတော်ချိန် နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် Chengdu Century City New International Convention Center ၌ ကျင်းပရာ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြား ရာတွင် စီးပွားရေးပြန်လည်ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံ၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပုံစံနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်အာမခံချက်များတွင် အရည်အသွေး ပိုင်းဆိုင်ရာသဘောတရားများကိုလည်း လျစ်လျူ ရှားထား၍မရနိုင်ကြောင်း၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သည် (၁၄) ကြိမ်မြောက် (၅) နှစ်စီမံကိန်း (၂၀၂၁-၂၀၂၅) တွင် ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ဆီလျော်သည့် အစိမ်း ရောင်စီးပွားရေးလမ်းကြောင်းပေါ်သို့ အရှိန်အဟုန် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် တန်ဖိုးမြှင့်ထုတ်ကုန် ထုတ်လုပ်သည့် စက်လုပ်ငန်းများ ထည့်သွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မတ်လတွင် ကျင်းပခဲ့သော တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ၏ (၁၄) ကြိမ်မြောက် အမျိုးသားညီလာခံ အစည်းအဝေး၌ သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်က အရည်အသွေး မြင့်သည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဖြစ်စေရေးနှင့် အရည်အသွေး မြင့်သည့်ထုတ်ကုန်များကို ပိုမိုအဆင့်မြှင့်တင်ရန် အလေးပေးပြောကြားခဲ့ကြောင်း။

ယခုကျင်းပသည့် (၅)ကြိမ်မြောက် အရည်အသွေး ပိုင်းဆိုင်ရာ ညီလာခံတွင်လည်း မိမိတို့အနေဖြင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အရည်အသွေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို မြှင့်တင်နိုင်မည့် သတင်း အချက်အလက်များလေ့လာရန် အခွင့်အလမ်းများ ရမည်မှာ အသေအချစ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အရည်အသွေး ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကို ပိုမိုအားကောင်းလာစေရန်နှင့် စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်စုံ၍ ထိရောက်မှုရှိစေရန်အတွက်



ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ဆန်းသစ်တီထွင်မှုသည်လည်း အဓိကကျသည့်အရာတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ တရုတ် နိုင်ငံသည်ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာအစဉ်ကတည်းက စနစ်ကျကျ အရည်အသွေးမြင့်မားသည့်ဖွံ့ဖြိုးမှုကဏ္ဍများတွင် သိသာစွာ တိုးတက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည်လည်း ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အစဉ်ကတည်းက စနစ်ကျကျ အရှိန်မြှင့်တင် ခြင်းနှင့် အစိမ်းရောင်စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ မှုကို အားပေးခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဥပမာအားဖြင့် လျှပ်စစ်ကားနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းခြင်းတွင် အခွန်အခများ လျှော့ချခြင်းပင် သည့်သက်သာခွင့်ပေးမှုများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ ကြောင်း၊ ကာလတိုအတွင်း အခွန်အခဖြင့် ၂၀၂၅ ခုနှစ်အထိ ပြည်ပမှ လျှပ်စစ်ကားတင်သွင်းမှုကို ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံတို့အကြား ပိုမိုလေးနက်သော စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အခွင့်အလမ်းများ မြှင့်တင်ပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက် လာနိုင်ရန် မျှော်လင့်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အရည်အသွေးပြည့်ဝသည့် ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် အရည်အသွေးဆိုင်ရာ အခြေခံ အဆောက်အအုံများ၏အရေးပါမှုကို လက်ခံအသိမှတ် ပြုလျက်ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် လက်ရှိတွင် ပြည်ပတွင်ထုတ်လုပ်သည့်ကုန်ပစ္စည်းများ မှတ်ပုံတင်

ခြင်းအား ထိန်းချုပ်စစ်ဆေးရန်အတွက် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၏ အကောက်ခွန်နှင့် ပို့ကုန် သွင်းကုန် အထွေထွေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ (General Administration of Customs China - GACC) နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း များကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ GACC မှ လည်း တရုတ်နိုင်ငံဈေးကွက်သို့ ဝင်ရောက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများ လွယ်ကူချောမွေ့စေရေးကို ကူညီပံ့ပိုးရန် မျှော်လင့်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အာဆီယံ ၏ အရည်အသွေးဆိုင်ရာ အာမခံချက်နှင့် ကျွမ်းကျင်မှု အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ထုတ်ပေးသည့်အစီအစဉ် ကို လိုက်ပါဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ထို့ပြင် မြန်မာနိုင်ငံ အဆောက်အအုံဆိုင်ရာ စံချိန် စံညွှန်းလမ်းညွှန်ချက်များ ၂၀၂၂ (Myanmar National Building Code 2012) ကို ရေးဆွဲခဲ့ပြီး အဆောက်အအုံ များ၏အဆင့်အတန်း၊ မြို့ပြစီမံကိန်းရေးဆွဲမှု၊ စွမ်းအင်အား အကူအညီစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ပတ်ဝန်းကျင် နှင့်ဆီလျော်သည့် အစိမ်းရောင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် ၂၀၂၆ ခုနှစ်တွင်ပြန်လည် ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပါကြောင်း။

ယခု နှစ်ရက်တာ ကျင်းပသည့်ညီလာခံတွင် ဆွေးနွေးမှုများမှ နိုင်ငံအချင်းချင်း စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပိုမိုမြှင့်တင်လာနိုင်မည် ဖြစ်ပြီး မူလမျှော်မှန်းထားသည့်ထက် ကျော်လွန်၍

ကုန်ပိုင်းသည်မိတ်ဖက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ပိုမို အားကောင်းလာစေမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ဖွဲ့စည်း ငယ်များတွင် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးက အရည်အသွေးပိုင်းဆိုင်ရာထိန်းချုပ်မှု စီမံခန့်ခွဲရေး နှင့်စလျှင်၍ အမြင်များပထွက်နိုင်ကြမည်ဖြစ်ပြီး မူဝါဒများအား လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အတွေ့အကြုံကောင်းများကို ရရှိစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် Mr. Zhang Guoqing၊ တရုတ် နိုင်ငံ၏ဈေးကွက်ထိန်းချုပ်စောင့်ကြည့်ရေး စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးဌာနဝန်ကြီး Mr. Luo Wen၊ စီချွမ် ပြည်နယ် ပါတီအတွင်းရေးမှူး Mr. Wan Xiaohui၊ စီချွမ်ပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး Mr. Huang Qiang၊ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့၊ နိုင်ငံတကာစံနှုန်းသတ်မှတ် ရေးအဖွဲ့နှင့် အခြားနိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ ဖိတ်ကြားထားသူများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားအပြီးတွင် အဓိကဖိုရမ်၊ ခေါင်းစဉ် (၈) ခုဖြင့် ဖိုရမ်ငယ်များ၊ အမျိုးသား နည်းပညာဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စီချွမ်စီးပွား ရေးလုပ်ငန်းများ အကြားအစည်းအဝေး (Match-making Meeting) များကို ဆက်လက်ကျင်းပ ပြုလုပ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကျောက်ဖြူမြို့နယ်၌ မိုးစပါးထွန်တုံးပိတ်ပွဲကျင်းပ

ကျောက်ဖြူ စက်တင်ဘာ ၁ တွင် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်း ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူမြို့နယ် က မိုးစပါး ထွန်တုံးပိတ်ပွဲ ရုံးချိန်ကျေးရွာအုပ်စု လယ်ဒါ ကျင်းပရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြင်ကွင်း၊ ကွင်းအမှတ် (၄၅၁) ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု အားပေး



ကြာသည်။ အခမ်းအနားတွင် ခရိုင်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲလင်း မောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လယ်ဒါပြင်ကွင်း ကွင်းအမှတ် (၄၅၁) တောင်သူတစ်ဦး၏ လယ်မြေတွင်ပြုလုပ်သည့် မိုးစပါး ထွန်တုံးပိတ်ပွဲသို့ သို့သွားရောက်၍ ကြည့်ရှုရာ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်/မြို့နယ် ဦးစီးမှူးများက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် မိုးစပါး လျာထားဧကထက် ပြည့်စီ ကျော်လွန် စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ ကျောက်ဖြူမြို့နယ် အနေဖြင့် ယခုနှစ် မိုးစပါးရာသီ တွင် ရေကြီးရေလျှံမှုများ မရှိခဲ့

သဖြင့် မိုးစပါးများကို အောင်မြင် စွာ စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး ခရိုင်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက မြေ လွတ်မကျန် မိုးစပါးများစိုက်ပျိုး စေရေး၊ ဧကလျာထားချက်ထက် ကျော်လွန်အောင် စိုက်ပျိုးနိုင် စေရေးနှင့် အထွက်နှုန်းတိုးပြီး ပိုးမွှားအန္တရာယ် ကျရှောင်မှု မရှိစေရေး ဂရုပြုဆောင်ရွက် ကြရန် မှာကြားကာ အောင်မြင် ဖြစ်ထွန်းနေသည့် စပါးဆင်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ (ဝဲဝဲ) တင်ထွန်းဦး၊ ပြီးဝေလင်း (ပြန်/ဆက်)

ထီးချိုင့်မြို့နယ်၌ ကွင်းသရုပ်ပြပွဲကျင်းပ

ထီးချိုင့် စက်တင်ဘာ ၁ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ထီးချိုင့်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး ၍ ယူဇာရီးယားဓာတ်မြေဩဇာရောင်းချခြင်းမိုးစပါးပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ရရှိရေး နည်းပညာပေးဆွေးနွေးပွဲနှင့် ငရုတ်သီးပိုးသတ် ဆေးရည် လက်တွေ့ပြုလုပ်ပြသခြင်းကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို ယမန်နေ့က မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးရုံးတွင် အတွင်း၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲတွင် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဖော်လင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးကိုကိုအောင်က ဆွေးနွေးပွဲရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ငရုတ်သီးပိုးသတ်ဆေးရည် လက်တွေ့ ပြုလုပ်ပြသခြင်း၊ Drum Seeder မျိုးစေ့ချက်ရှိယာနှင့် ကြားပေါင်း လိုက်တစ်ဖန်ထိုးကိရိယာအသုံးပြု၍ တောင်သူနည်းပညာပေး ကွင်း သရုပ်ပြခြင်းနှင့် ကျေးရွာတောင်သူများအား ယူဇာရီးယားဓာတ်မြေဩဇာ များကို နိုင်ငံတော်ကုန်သွယ်ရေးကော်မတီထောက်ပံ့မှုအဖွဲ့အစည်းဖြင့် မြှန်မြှား ရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရဲလင်းထွန်း (ပြန်/ဆက်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် သံရုံးများမှ သံရုံးအကြီးအကဲများနှင့် သံတမန်များ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့၌ ဆိုင်ကလုနန်းမုန့်တိုင်းမိုခါပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ မြေပြင်တွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ လှည့်လည်ကြည့်ရှု

စစ်တွေ စက်တင်ဘာ ၁
ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန(၂) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် သံရုံးများမှ သံရုံးအကြီးအကဲများနှင့် သံတမန်များသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်မှ စစ်တွေမြို့သို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရောက်ရှိကြသည်။



ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဦးစောနိုင်က ရခိုင်ပြည်နယ် နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်လက်ခံနိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအစီအစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာကိုကိုနိုင်က ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်သူဇော်က မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နှစ်နိုင်ငံ MoU အရ မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ ပြန်လည်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

များစွာဝမ်းမြောက်စိ

ထို့နောက် ခရီးစဉ်တွင် လိုက်ပါလာကြသည့် သံတမန်များက ပြန်လည်ဆွေးနွေးရာတွင် မိုခါမုန့်တိုင်းဒေသများအတွက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများကို သိရှိရသည့်အပြင် ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်လက်ခံရေးနှင့် နေရာချထားရေး အစီအမံများကို မြန်မာနိုင်ငံမှ နိုင်ငံရေးဆန္ဒရှိစွာဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကိုလည်း ကြားသိရသည့်အတွက် များစွာဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်းနှင့် ဆိုင်ကလုနန်းမုန့်တိုင်းမိုခါ တို့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာအစိုးရ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များကို အသိအမှတ်ပြုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၏ အကြံပေးအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ ရင်ရင်နွယ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်း၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ခွန်သန်းဇော်ထွာ၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများသည် ခရီးစဉ်တွင် လိုက်ပါလာသည့် သံတမန်အဖွဲ့နှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ဧည့်ဂေဟာ၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြသည်။ (အပေါ်ယာပုံ)

မျက်မြင်တွေ့ရှိလေ့လာနိုင်ရန်

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်က ယခုသံတမန်ခရီးစဉ်သည် ရခိုင်ပြည်နယ်၌ ဆိုင်ကလုနန်းမုန့်တိုင်းမိုခါပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို မြေပြင်တွင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေရပ်စွန့်ခွာသူများကို ပြန်လည်လက်ခံရန် မြန်မာအစိုးရ၏ လက်တွေ့ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေမုန့်များကို မျက်မြင်တွေ့ရှိ လေ့လာနိုင်ရန်အတွက် စီစဉ်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆိုင်ကလုနန်းမုန့်တိုင်းမိုခါ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကို ဆောင်ရွက်ရာ၌ မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ ချန်လှပ်မှုမရှိစေရေးနှင့် မူလအခြေအနေထက် သာလွန်ကောင်းမွန်သည့် အခြေအနေဆောင်ရွက်ပေးရေးမူဝါဒတို့ကို ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်လက်ခံရေးတွင်လည်း စိစစ်ပြီး နေရပ်စွန့်ခွာသူများအား ပြန်လည်လက်ခံနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို အလေးထားရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၏ အကြံပေးအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ ရင်ရင်နွယ်က ဆိုင်ကလုနန်းမိုခါ အစားဒေသသင့်ဒေသများ၌ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး တိုးတက်မှုအခြေအနေ မေ ၆ ရက်မှ ဇွန် ၃၀ ရက်အထိ အစီရင်ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်း

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် သံတမန်အဖွဲ့သည် စစ်တွေမြို့ ခုတင် ၅၀၀ ဆုံ အထွေထွေ ရောဂါကုဆေးရုံကြီးသို့ ရောက်ရှိကြပြီး ဒေသခံ ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ပေးနေမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုကြကာ မိုခါမုန့်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် စစ်တွေမြို့ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ဦးရဲကျော်သူကျောင်းတိုက်နှင့် သက္ကမုန့်ဘုရားသီဟော်တော်အား ရှေးမူမပျက် ပြန်လည်ပြုပြင်မှုကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

ကြည့်ရှုလေ့လာ

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် သံတမန်အဖွဲ့သည် စစ်တွေမြို့ ဦးဥတ္တမပန်းခြံ၌ မုန့်တိုင်းဒေသခံ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၏ စားသောက်ရေးအဆင်ပြေစေရန်နှင့် မိမိတို့အလိုရှိရာ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဝယ်ယူစားသောက်နိုင်ရေးအတွက် အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းနှင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးဦးပိုင် အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက် အရောင်းဆိုင်များ၏



အဖွဲ့သည် စစ်တွေမြို့ ဘက်စုံသုံး စီမံကိန်းဆိပ်ကမ်းသို့ရောက်ရှိကြပြီး ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် MERCURY FORCE သင်္ဘောပေါ်မှ ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများအား တေးသင့်ဒေသများသို့ ဖြန့်ဖြူးပို့ဆောင်မည့် ဖော်တော်ယာဉ်များပေါ်သို့ တင်ဆောင်နေမှုများကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ရောင်းချပေးနေမှုများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် သံတမန်အဖွဲ့သည် စစ်တွေမြို့ရှိ အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်း၌ မကူကွဲပြားမှုများရှိသော်လည်း အတူတကွ ငြိမ်းချမ်းစွာ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရန်နှင့် စာမျက်နှာ ၉ သို့



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင် သံတမန်အဖွဲ့အား စစ်တွေမြို့ရှိ အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်း၌လှည့်လည် လှူဒါန်းပေးစဉ် လူမှုဝင်ပေးဆောင်ရွက်ရာ(ဆင့်ပွား) သင်တန်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားစဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်နှင့် သံတမန်အဖွဲ့ သဲချောင်းကျေးရွာသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။

လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးဆိုင်ရာ သောကြာနေ့စကားပိုင်း ကျင်းပ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁
ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်နှင့် ဝန်ထမ်းစွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ရန်ရည်ရွယ်သည့် Knowledge Sharing Programme (KSP) သောကြာနေ့စကားပိုင်း (Friday Talk) ၏ အမှတ်စဉ် (၂၈) ဆွေးနွေးပွဲကို “တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၏ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက် များအား အသိပညာမျှဝေဆွေးနွေးခြင်း” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ယနေ့မွန်းလုံပိုင်းက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြား စီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၁) ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ခေါက်တာ ကဇော် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။ (ယာပုံ)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ယနေ့ဆွေးနွေးမှုပေမယ့် “တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၏ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေး ဆောင်ရွက်ချက် များ” သည် ဝန်ထမ်းများ သိရှိနားလည်ထားသင့်သည့် အကြောင်းအရာဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျေးလက်ဒေသ



ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျော့နည်းစေရေး အတွက် မူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်မှု နှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုသည် အဓိကအရေးကြီးသောအချက်များ ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် နိုင်ငံတော်မှ မူဝါဒများ ချမှတ်၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေး ကဏ္ဍ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် လုပ်အား၊

အရင်းအနှီးနှင့် အခြားသွင်းအားစုများသာမက နည်းပညာနှင့်စွမ်းဆောင်နိုင်မှု ပြောင်းလဲခြင်း (Total Factor Productivity- TFP) ကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာနိုင်မည်ဆိုသည့် အချက်မှစ၍ တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၏ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဆောင်ရွက်ချက်အတွေ့အကြုံများသည် အနာဂတ်ကိုဖော်ဆောင်မည့် ဝန်ထမ်းအားလုံး သိထားသင့်သည့် အရေးကြီး

သော အကြောင်းအရာများဖြစ်သည့်အတွက် စိတ်ပါဝင်စားစွာ စနစ်တကျပါဝင်ဆွေးနွေးမေးမြန်းကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေးပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးမှူး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြီးရေးမှူး ဒေါ်ဇော်လှိုင်က “တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၏ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု လျှော့ချရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များအား အသိပညာမျှဝေဆွေးနွေးခြင်း” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး တက်ရောက်လာကြသူများက သိရှိလိုသည့်များကို ပြန်လည်မေးမြန်းဆွေးနွေးခြင်း၊ ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။

အခမ်းအနားသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ခေါက်တာဝါဝါမောင်၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ အရာထမ်း/အမှုထမ်းများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ ရုံးချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ဦးစီးမှူးများက Online ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၈ မှ

ပြဿနာများကို အတူတကွ ပူးပေါင်းဖြေရှင်းနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ဖွင့်လှစ်သည့် လူမှုသဟဇာတနှင့် လူမှုပေါင်းစည်းရေးဆိုင်ရာ (ဆင့်ပွား) သင်တန်းနှင့် စက်ချုပ်အတတ်ပညာဖြင့် လူမှုဘဝရပ်တည်နိုင်ရေးအတွက်ရည်ရွယ်၍ ဖွင့်လှစ်သည့် အခြေခံစက်ချုပ်သင်တန်းသို့ ရောက်ရှိပြီး သင်တန်းတွင် တက်ရောက်သင်ကြားလျက်ရှိသည့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသူများနှင့် IDP စခန်းများမှ အမျိုးသမီးများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ၍ အားပေးစကားပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် သံတမန်အဖွဲ့သည် မိုခါမန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် စစ်တွေတက္ကသိုလ်၊ သံချောင်းကျေးရွာ

နှင့် ဒါးပိုင်ကျေးရွာများတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာကြပြီး သက္ကယ်ပြင် IDP စခန်း၌ စခန်းတွင် နေထိုင်သူများ၊ စခန်းတာဝန်ခံများနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံကာ အားပေးစကားပြောကြား၍ (ယာပုံ) သက္ကယ်ပြင်တိုက်နယ်ဆေးရုံတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ပေးနေမှုအခြေအနေများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင် ဦးဆောင်သည့် သံတမန်အဖွဲ့သည် စစ်တွေဟိုတယ်၌ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က တည်ခင်းဧည့်ခံသည့် ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ကြသည်။



သတင်းစဉ်

နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့် ဆီစက်လုပ်ငန်းများအောင်မြင်ရေး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁
မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်ပစားသုံးဆီ တင်သွင်းမှု လျော့စေရေးနှင့် ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံစေရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံများ ပိုမိုစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ အရည်အသွေးကောင်း စားသုံးဆီများထုတ်လုပ်ရန် အဆင့်မီ ဆီစက်များလည်း လိုအပ်နေ

သဖြင့် ဆီစက်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ချေးငွေစိစစ်ကြေးကြပ်ရေးနှင့် စောင့်ကြည့်လေ့လာသုံးသပ်ရေး (Monitoring and Evaluation) အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးခန့်ဇော်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အဖွဲ့ဝင်ဌာနဆိုင်ရာများနှင့်အတူ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး

အောင်လံမြို့နယ်အတွင်း နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် ဆီစက်လုပ်ငန်းများကို ကွင်းဆင်းကြိုကြည့်စစ်ဆေးသည်။

ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်နှင့် အဖွဲ့သည် အောင်လံမြို့ ရွာထောင်ရပ်ကွက်ရှိ “မြေလတ်” ဆီစက်သို့ သွားရောက်ပြီး ဆီစက်လုပ်ငန်းများလည်ပတ်နေမှုနှင့် ကုန်ကြမ်းသိုးလျော့ထားရှိမှု၊ ချေးငွေထုတ်ယူပြီးစီးမှု၊ ချေးငွေစိစစ်ချက်ပါအတိုင်း ဆီစက်လုပ်ငန်းတွင် အမှန်တကယ် လိုက်နာသုံးစွဲမှု ရှိ/မရှိတို့ကို ကြိုကြည့်စစ်ဆေးကာ လုပ်ငန်း အခက်အခဲများအပေါ် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့်အတူ ပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကျောပိုးမှ
သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနသည် မြစ်၊ ချောင်း၊ အင်း၊ အိုင် စသည့်ရေအရင်းအမြစ်နှင့် ရေဝေရေလဲဒေသများထိန်းသိမ်းရန်၊ ဂေဟစနစ်တည်ငြိမ်မှုရှိစေရန် ဒေသခံပြည်သူများ၏ အခြေခံလိုအပ်ချက်ဖြစ်သော သစ်၊ ထင်း၊ ဝါးစသည့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ ပြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်၊ စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့များ ထိန်းသိမ်းနိုင်ရန်နှင့် ရာသီဥတုဘာယာမျှတစေပြီး စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများကို အထောက်အကူပြုစေရန်ရည်ရွယ်၍ ကြိုးပိုင်း/ ကြိုးပြင်ကာကွယ်တောများကို ဖွဲ့စည်းသတ်မှတ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

နန်ယုတ်ကြိုးပြင်ကာကွယ်တော သတ်မှတ်ခြင်းအားဖြင့် အဆိုပါဧရိယာအတွင်း ပေါက်ရောက်လျက်ရှိသော ကျွန်း၊ သစ်ရာ၊ အင်ကြင်း စသည့်အဖိုးတန်သစ်မျိုးများနှင့် ကညင်း၊ သပြေ လောက်ယား၊ သစ်ခေး စသည့် ဒေသမျိုးရင်းသစ်မျိုးများကို ထိန်းသိမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ခြင်း၊ မျိုးသုဉ်းပျောက်ကွယ်နိုင်သည့် အပင်မျိုးစိတ်များနှင့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များအား ကာကွယ်နိုင်ခြင်း၊ နေထိုင်ကျက်စားလျက်ရှိသော ဝက်၊ မျောက်၊ ဆတ်၊ ပြောင်း၊ ချေ၊ တောဝက် စသည့်တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ၏ နေရင်းဒေသများ တိုးပွားလာနိုင်ခြင်း၊ ဥရုမြစ်အတွင်း စီးဝင်သော နန်ယုတ်ချောင်း၏ ရေဝေရေလဲဧရိယာအား ထိန်းသိမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ခြင်းနှင့် သစ်တောသယံဇာတများကို စနစ်တကျစီမံအုပ်ချုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ခြင်း စသည့်အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန



မင်းလှမြို့နယ်၌ တောင်သူများအား နေကြာမျိုးစေ့နှင့် ရွှေတောင်(၈) ဝါ မျိုးစေ့များထောက်ပံ့

မင်းလှ စက်တင်ဘာ ၁
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းလှမြို့နယ်၌ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးအထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်ကြာစိုက်ပျိုးမည့် တောင်သူများအား နေကြာမျိုးစေ့များနှင့် ဝါစိုက်ဧရိယာ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးမည့် တောင်သူများအား ရွှေတောင်

ဦးစိုးသိန်းက ဆီထွက်သီးနှံ နေကြာ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် မျိုးစေ့များ အခမဲ့ဖြန့်ဖြူးပေးခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စု ၆၅ အုပ်စုမှ

တောင်သူ ၁၈၅ ဦးအား နေကြာမျိုးစေ့များနှင့် ရွှေတောင်(၈) ဝါ မျိုးစေ့များကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများထံ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးကြောင်း သိရသည်။

ကျောပိုးမှ
အမာခံကစားသမားများ ပါဝင်ကစားခဲ့သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းအတွက် ဂိုးများကို ဆွဲလဲမိနှင့် ဇင်ကိုထက်တိုက် သွင်းယူခဲ့သည်။

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် စက်တင်ဘာ ၈ ရက်နှင့် ၁၁ ရက်တို့တွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည့် နီပေါလက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်သည့်အနေဖြင့် ခြေစမ်းပွဲကစားခြင်းဖြစ်ပြီး ဒုတိယမြောက် ခြေစမ်းပွဲလည်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ပြီးခဲ့သည့်ရက်ပိုင်းက ဒဂုံစကားအသင်းနှင့် ခြေစမ်းပြီးနောက် ဒုတိယမြောက်ခြေစမ်းပွဲအဖြစ် မကား/ကာသိပွဲအသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခြင်းဖြစ်သည်။

ကိုညီလေး၊ ဇော်ဝို - MFF

အာဆီယံကျေးရွာကွန်ရက် (ASEAN Village Network) မှတ်တမ်းနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးရေးပန်းတိုင်သို့

ထူးမြတ်

မျက်မှောက်ခေတ်ကာလတွင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးရှိ ခေါင်းဆောင်များသည် သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံအလိုက် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး နယ်ပယ်အသီးသီး၌ မူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာ၊ မဟာဗျူဟာပိုင်းဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ဖော်ဆောင်၍ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အစဉ်ကျေးဇူးပြု ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု ပပျောက်ရေးသည် အဓိကစိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်အဖြစ် တွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်အထိ အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည့် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂမှချမှတ်ထားသော စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးရေးပန်းတိုင် (၁၇)ချက်(Sustainable Development Goals) တွင်လည်း ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုပပျောက်ရေးသည် ပထမဆုံး ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရမည့် ပန်းတိုင်တစ်ရပ်အဖြစ် ချမှတ်ထားရှိပြီး ဖွံ့ဖြိုးရေးနိုင်ငံများ၊ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုအောက်ရှိ နိုင်ငံများအားလုံး၏ စုစည်းမှုအင်အားဖြင့် အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စီးမောင်းထိုးပြသဖြင့်ဖြစ်ပါသည်။

မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံတွင် စုစုပေါင်းလူဦးရေ ၅၄ သန်းကျော်ရှိသည့်အနက် နိုင်ငံလူဦးရေ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်နေထိုင်လျက်ရှိသော ကျေးရွာပေါင်း ၆၄၀၀၀ ခန့်တည်ရှိရာ ကျေးလက်ဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အရေးကြီးသည့်အခန်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်လျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါ ကျေးရွာများရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများအား ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုမှ လွတ်မြောက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူ့များ၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်၏ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ပန်းတိုင်သို့ အလျင်အမြန်ရောက်ရှိနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ကျေးလက်နှင့် မြို့ပြအကြား တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ အကြားတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကွာဟချက် လျော့ကျစေရေးအတွက် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျော့ချရေးအား နိုင်ငံအဆင့်ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်အဖြစ်ထူထောင်၍ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများအား အခြေခံကာ ပြည်သူ့ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုလျှော့ချရေးဖြင့် ဘက်စုံကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျော့ချရေးလုပ်ငန်းများအား ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကျေးရွာများအားလုံး အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်ကာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးမှာ အဓိကအရေးကြီးလှ အာဆီယံဒေသတွင်းရှိ ဆင်းရဲမှုလျော့ချရေးဆောင်ရွက်ချက်ကို လေ့လာကြည့်ညှိညှိဆိုလျှင်လည်း ကျေးလက်ဒေသမှီသော စင်ကာပူနိုင်ငံမှ အပ ကျန်အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ အသီးသီးတွင် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးအား နိုင်ငံဦးစားပေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ အပါအဝင် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများတွင် စုစုပေါင်း ကျေးရွာ ၃၇၀၀၀ ခန့်ရှိရာ ဘရူနိုင်းနိုင်ငံတွင် ကျေးရွာပေါင်း ၄၀၀ ကျော်ခန့်၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံတွင် ကျေးရွာပေါင်း ၁၄၀၀၀ ကျော်ခန့်၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ကျေးရွာပေါင်း ၇၅၀၀၀ ခန့်၊ လာအိုနိုင်ငံတွင် ကျေးရွာပေါင်း ၁၀၀၀၀ ကျော်ခန့်၊ မလေးရှားနိုင်ငံတွင် ကျေးရွာပေါင်း ၂၆၀၀၀ ကျော်ခန့်၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် ကျေးရွာပေါင်း ၄၂၀၀၀ ကျော်ခန့်၊ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ကျေးရွာပေါင်း ၇၅၀၀၀ ခန့်၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတွင် ကျေးရွာပေါင်း ၁၁၀၀၀ ကျော်ခန့်ရှိပြီး အာဆီယံဒေသအတွင်း



အာဆီယံကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် တာဝန်ရှိသူများကို တွေ့ရစဉ်။

ရှိ စုစုပေါင်း လူဦးရေသန်း ၆၀၀ ကျော်ရှိသည့်အနက် လူဦးရေ သန်း ၃၀၀ ကျော်သည် အဆိုပါ ကျေးလက်ဒေသများတွင် ဖြန့်ကျက်နေထိုင်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ များပြားကျယ်ပြန့်လှသော ကျေးလက်ဒေသများနှင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ ရှိသည့် အာဆီယံဒေသတွင် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျော့ချရေးလုပ်ငန်းများသည် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အရေးကြီးသည်ကို အထင်အရှား တွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။ ထို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအလိုက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချရေး လုပ်ငန်းများမှာလည်း အတိုင်းအတာပမာဏကျယ်ပြန့်သည့်အပြင် ကိုဏ်းထွက်မှုဖြင့် ရမည့် စိန်ခေါ်မှုများမှာလည်း များစွာရှိနေဆဲဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ ဆင်းရဲမှုပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများကို အောင်မြင်ကျော်လွှားနိုင်ရန်အတွက် အာဆီယံနိုင်ငံများ၏ကျေးရွာများအားလုံးမှ ကွန်ရက်သဖွယ် အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်ကာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးမှာ အဓိကအရေးကြီးလှပါသည်။

မိမိတို့အာဆီယံဒေသတွင် စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးရေးပန်းတိုင်များနှင့်အညီ အာဆီယံအသိုက်အဝန်း မျှော်မှန်းချက် (၂၀၂၅) (ASEAN Community Vision-2025) အား ရေးဆွဲချမှတ်ကာ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ အသီးသီးမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါပန်းတိုင်များတွင် ဖွံ့ဖြိုးရေး

ကဏ္ဍလုပ်ငန်းစဉ်များ ကျယ်ပြန့်စွာ ပါဝင်လျက်ရှိသည့်အလျောက် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအသီးသီးအား အာဆီယံစီးပွားရေးအသိုက်အဝန်း (ASEAN Economic Community)၊ အာဆီယံနိုင်ငံရေးနှင့် လုံခြုံရေးအသိုက်အဝန်း (ASEAN Political-Security Community)၊ အာဆီယံလူမှု-ယဉ်ကျေးမှုအသိုက်အဝန်း (ASEAN Socio-Cultural Community) စသည့်အပြင် အာဆီယံအသိုက်အဝန်း မဏ္ဍိုင် (၃)ရပ်အောက်တွင် ဖွဲ့စည်း၍ သက်ဆိုင်ရာ မဏ္ဍိုင်အလိုက် လမ်းပြမြေပုံများရေးဆွဲကာ မဟာဗျူဟာ လုပ်ငန်းစဉ်များအား တာဝန်ယူဆောင်ရွက်စေလျက်ရှိပါသည်။ အာဆီယံလူမှု-ယဉ်ကျေးမှုအသိုက်အဝန်း (ASEAN Socio-Cultural Community - ASCC)အောက်တွင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အဓိကအခြေခံ အုတ်မြစ်ဖြစ်သည့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချရေးမှာ လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်အဖြစ် ပါဝင်လျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါ လုပ်ငန်းစဉ်များအား အာဆီယံကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေး (ASEAN Senior Officials Meeting on Rural Development and Poverty Eradication- SOMRDPPE) အဖြစ် စုစည်းသော အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာနများမှ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးရေးပန်းတိုင်များနှင့်အညီ တာဝန်ယူအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

အဟုန်မြင့်ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ အာဆီယံဝန်ကြီးများအဆင့် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး” တွင် ထုတ်ပြန်သည့် ပူးတွဲကြေညာစာတမ်းအရ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအားလုံးမှ သဘောတူညီခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

သို့ရာတွင် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးရေးပန်းတိုင်များကို ကျေးရွာအဆင့်စိမ့်ကိန်းများအဖြစ် အသွင်ကူးပြောင်း၍ ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဖော်ဆောင်ရာ၌ မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် အာဆီယံဒေသတွင်း နိုင်ငံများ၏ လက်ရှိကြုံတွေ့နေရသော စိန်ခေါ်မှုများမှာ မြို့ပြနှင့်ကျေးလက်အကြား လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးမှုကွာဟချက် မြင့်မားလျက်ရှိခြင်း၊ အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးမှု လိုအပ်ချက်များရှိခြင်း၊ သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာကဏ္ဍ လက်လှမ်းမီနိုင်မှု အားနည်းခြင်း၊ အသေးစား၊ အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးမှုအားနည်းခြင်း၊ ထိခိုက်လွယ်အပ်စုများနှင့် ချန်လှပ်ခြင်းခံရမှုများအား ဖွံ့ဖြိုးရေးဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်လာနိုင်အောင်ပံ့ပိုးမှု လိုအပ်ခြင်းများ ရှိနေဆဲဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ စိန်ခေါ်မှု အခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန်အတွက် အာဆီယံဒေသအဆင့်၊ နိုင်ငံတော်အဆင့်မှ ချမှတ်ထားသော မူဝါဒအစီအစဉ်များနှင့် အညီ လက်တွေ့မြေပြင်တွင် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်စေရေး၊ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအချင်းချင်းအကြား ဖွံ့ဖြိုးရေး အလေ့အကျင့်ကောင်းပုံစံများ မျှဝေလှည့်လည်နိုင်စေရေး၊ လိုအပ်သော နည်းပညာ ငွေကြေးအကူအညီများ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်စေရေးအတွက် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများသာမက ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့အစည်းများ၊ ကျေးလက်ပြည်သူလူထုကိုယ်တိုင်နှင့် အခြားသက်ဆိုင်သူများ အားလုံး၏ ဝန်ထူမှုကို ညီညွတ်စွာ ပူးပေါင်းအားထုတ်မှုမှ အရေးကြီးလှပါသည်။ အကောင်အထည်ဖော်မှုများကို ကိုယ်တိုင်သိရှိနားလည်၍ ရှေ့တန်းမှ တာဝန်ယူဖြေရှင်းနိုင်သည့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ ကိုယ်တိုင်ဦးဆောင်မှု အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လည်း အရေးပါလှပါသည်။

ထို့ကြောင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေလက အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော (၄၂) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်ပိုင်းညီလာခံတွင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ အားလုံး၏ ကျေးရွာများအချင်းချင်း ကျေးလက်ပြည်သူများအချင်းချင်း ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အာဆီယံကျေးရွာကွန်ရက် (ASEAN Village Network) ထူထောင်ရေး အစီအစဉ်အား အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါအစီအစဉ်အား စတင်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် ကျေးရွာအဆင့်တွင် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်ချက်များ ရေးဆွဲဖော်ထုတ်နိုင်ရန် “အာဆီယံကျေးရွာ ကွန်ရက် ထူထောင်ရေး ပထမအကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး (1st ASEAN Village Network Meeting)” ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်နေ့မှ ၂၆ ရက်နေ့အထိ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ဂျောဂျကာဘာဘာမြို့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ အစည်းအဝေးသို့ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ အာဆီယံကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ (SOMRDPPE) တို့မောလက်စတီနိုင်ငံမှ လေ့လာသူအဖြစ်လည်းကောင်း၊ အာဆီယံကျေးရွာကွန်ရက် ထူထောင်ရေးအတွက် ရှေးချယ်ထားရှိသည့် ကျေးရွာများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ကိုင်သူများ တက်ရောက်ကြရာ

❖ စိန်ခေါ်မှုအခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန်အတွက် အာဆီယံဒေသအဆင့်၊ နိုင်ငံတော်အဆင့်မှ ချမှတ်ထားသော မူဝါဒအစီအစဉ်များနှင့်အညီ လက်တွေ့မြေပြင်တွင် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်စေရေး၊ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအချင်းချင်းအကြား ဖွံ့ဖြိုးရေး အလေ့အကျင့်ကောင်းပုံစံများ မျှဝေလှည့်လည်နိုင်စေရေး၊ လိုအပ်သော နည်းပညာ၊ ငွေကြေးအကူအညီများ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်စေရေးအတွက် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများသာမက ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့အစည်းများ၊ ကျေးလက်ပြည်သူလူထုကိုယ်တိုင်နှင့် အခြားသက်ဆိုင်သူများအားလုံး၏ ဝန်ထူမှုကို ညီညွတ်စွာ ပူးပေါင်းအားထုတ်မှုမှ အရေးကြီးလှ

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးရေးပန်းတိုင်များ၏ အဓိကအခြေခံဖြစ်သည့် ဖွံ့ဖြိုးရေးဖြစ်စဉ်တွင် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ နောက်ကျ ကျန်ရှိမနေစေရေး (No One Left Behind) မူဝါဒအညီ နိုင်ငံတော်အဆင့်မှ အောက်မြေကျေးရွာအဆင့်ရှိ ပြည်သူလူထုအားလုံး ပါဝင်သော စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဖော်ဆောင်နိုင်ရန် အရေးကြီးလှပါသည်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်အဆင့် စိမ့်ကိန်းအစီအစဉ်များအဖြစ်သာမက ကျေးရွာအဆင့် စိမ့်ကိန်းအစီအစဉ်များအဖြစ် ရေးဆွဲဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ချဉ်းကပ်မှုနည်းလမ်းပုံစံအား ၂၀၂၃ ခုနှစ် မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့ ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက်မြို့၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် “စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးရေးပန်းတိုင်များအား အရှိန်

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

မြန်မာနိုင်ငံ၏ အာဆီယံ SOMRDP ပင်မဌာန အဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ အရာထမ်း နှစ်ဦးနှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့နယ် သော်မှော်ကုန်း ကျေးရွာမှ ကျေးရွာကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ညောင်ရွှေမြို့နယ် အင်းပေါက်ကျေးရွာမှ ကျေးရွာကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦး စုစုပေါင်း လေးဦးပါဝင်သော မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ တက်ရောက်၍ ASEAN Village Network ထူထောင်ရေးနှင့် စတင်လှည့်ကျ ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။

အာဆီယံကျေးရွာကွန်ရက် (ASEAN Village Network) ဆိုသည်မှာ
အာဆီယံကျေးရွာကွန်ရက် (ASEAN Village Network) ဆိုသည်မှာ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ အသီးသီး၏ ကျေးရွာအုပ်စုများ၊ ကျေးရွာများ၊ ကျေးရွာအဖွဲ့အစည်းများအားလုံးပါဝင်၍ သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံအလိုက် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း လုပ်ငန်းများ၊ ကျေးရွာတစ်ဝိုက်တစ်ဝိုက် ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းများ အချင်းချင်းပူးပေါင်းချိတ်ဆက် ဆောင်ရွက်နိုင်စေမည့် ကွန်ရက်တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ ကွန်ရက်တွင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ ကျေးလက် ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် တာဝန်ရှိသည့် ပင်မအဖွဲ့ရုံးဌာန များက မူဝါဒပိုင်း၊ မဟာဗျူဟာပိုင်းဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းရေးနှင့် စီမံကြီးကြပ်ရေးအခန်းကဏ္ဍမှ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံမှ သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

အာဆီယံကျေးရွာကွန်ရက် (ASEAN Village Network) တွင် ပါဝင်သည့် စီမံကိန်းများ

အာဆီယံကျေးရွာကွန်ရက် (ASEAN Village Network) တွင် ကျေးလက်အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုကို တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်သွား မည့်ဖြစ်ရာ မီးခိုးမထွက်သည့်လုပ်ငန်းဖြင့် ကျေးလက် ဝင်ငွေတိုးပွားစေနိုင်သည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုး ရေးကျေးရွာစီမံကိန်း၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်အခြေခံ အဆောက်အအုံများဆောက်လုပ်ပေး၍ ကျေးလက် ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဖော်ဆောင်နိုင်မည့် ဒစ်ဂျစ်တယ်ကျေးရွာ စီမံကိန်း၊ ကျေးလက်ကုန်ထုတ်စွမ်းအားကို မြှင့်တင် စေမည့် ကျေးရွာတစ်ရွာထုတ်ကုန်တစ်မျိုးစီစီမံကိန်း (One Village One Product) တို့ ပါသည်။ အဆိုပါ စီမံကိန်းများကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအသီးသီးရှိ ကျေးရွာ သုံးရွာစီ ၂၀၂၃ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၅ ခုနှစ်အထိ သုံးနှစ်တာကာလ စီမံချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် မြင်းကပါကျေးရွာအား ခရီးသွား လုပ်ငန်း ကျေးရွာအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စု နယ်မြေ နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့နယ် သော်မှော် ကုန်းကျေးရွာအား ဒစ်ဂျစ်တယ်ကျေးရွာအဖြစ် လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ညောင်ရွှေ မြို့နယ် အင်းပေါက်ကျေးရွာအား ကျေးရွာတစ်ရွာ ထုတ်ကုန်တစ်မျိုး ကျေးရွာအဖြစ်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

အာဆီယံကျေးရွာကွန်ရက်၏ အဓိက အထောက်အကူပြုလုပ်ငန်းအစီအစဉ် (၂) ရပ်
ထို့ပြင် အာဆီယံကျေးရွာကွန်ရက်အား ရေရှည်အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် အဓိကအထောက်အကူပြု လုပ်ငန်းအစီအစဉ် (Enablers) (၂) ရပ်မှာ သင်ယူရေးနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ် (Learning and Collaborative Forum) နှင့် မိတ်ဖက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ် (Counterpart Programme) တို့ ပါဝင်ပါ သည်။ သင်ယူရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ်

◆ အာဆီယံကျေးရွာကွန်ရက်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင်သာမက အာဆီယံဒေသ အတွင်း ပထမဆုံးထူထောင်သည့် ကွန်ရက်တစ်ခုဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ ကျေးလက်ပြည်သူများ၏အသံ (Rural Voice) အား ကျေးရွာအဆင့်မှ နိုင်ငံတော်အဆင့်၊ အာဆီယံဒေသအဆင့်အထိ ကြားနာသိရှိ ဖော်ထုတ်နိုင် စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်

တွင် ဖော်ပြပါ စီမံကိန်းသုံးခုမှ ဆောင်ရွက်ပြီး/ ဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းများမှ ရရှိလာသော အတွေ့ အကြုံသင်ခန်းစာများ၊ အလေ့အကျင့်ကောင်းပုံစံ များနှင့် အသိအမြင်များအား အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ ကျေးရွာများအကြား မျှဝေဆွေးနွေးပေးလှူပေးနိုင်မည့် အစီအစဉ်များ ပါဝင်ပါသည်။ မိတ်ဖက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်တွင် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ထိရောက် အောင်မြင်နိုင်ရေးအတွက် ကျေးလက်နေ ပြည်သူများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်တင်းပေးနိုင်ရန် အာဆီယံဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံ များ၊ ASEAN SOMRDP+3 နိုင်ငံများ၊ International Fund for Agriculture Development (IFAD) နှင့် Asian Development Bank (ADB) တို့ အပါအဝင် အာဆီယံမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ရွှေဆက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် ကျေးရွာအဆင့်အစီအစဉ်များ
အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ အသီးသီးရှိ ကျေးရွာ သုံးရွာစီ၌ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ် နည်းပညာကဏ္ဍ၊ ကျေးရွာတစ်ရွာ ထုတ်ကုန်တစ်မျိုး ကဏ္ဍဖြင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအား ၂၀၂၃ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၅ ခုနှစ် အထိ သုံးနှစ်တာကာလ စီမံ ချက်ဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ လုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

- (က) ခရီးသွားလုပ်ငန်းကျေးရွာစီမံကိန်း (Tourism Village Project)
 - ကျေးရွာအတွင်း လူထုအခြေပြုခရီးသွား လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် လမ်းညွှန်ချက်များနှင့် စံနှုန်းများရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်ခြင်း။
 - ခရီးသွားလုပ်ငန်းစီမံခန့်ခွဲမှု ဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် ကျေးလက်လူထု၏ အသိပညာ ဗဟုသုတများ မြှင့်မားစေရန် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ပေးခြင်း။
 - အာဆီယံဒေသတွင်း ခရီးသွားကျေးရွာများ နှင့် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများအကြား ခရီးသွားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး တွန်းအားပေး ဆောင်ရွက်ခြင်း။
 - ခရီးသွားလုပ်ငန်းအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု များ ရရှိစေရေးအတွက် မိတ်ဖက်အဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ခြင်း။
 - ခရီးသွားနေရာများနှင့် ကျေးရွာထုတ်ကုန် ပစ္စည်းများအား လူသိများနာမည် ကျော်ကြားစေရေးနှင့် ဈေးကွက်ရရှိစေရေး အတွက် အွန်လိုင်းစနစ်အသုံးပြုခြင်း။

- (ခ) ဒစ်ဂျစ်တယ်ကျေးရွာစီမံကိန်း (Digital Village Project)
 - ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများကို ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ် အသွင်ကူးပြောင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကျား/မရေးရာ အခန်းကဏ္ဍကိုပါ ထည့်သွင်းစဉ်းစား၍ လမ်းညွှန်ချက်များ၊ စံနှုန်းများ ရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်ခြင်း။
 - ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာ ကျွမ်းကျင်မှု

- သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးခြင်းနှင့် သတင်းအချက်အလက်များ မျှဝေပေးလှူ ပေးခြင်း ဒေသတွင်းဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပ ပြုလုပ်ခြင်း။
 - ဒစ်ဂျစ်တယ်ဝန်ဆောင်မှုများ လက်လှမ်းမီ ရရှိစေရေးအတွက် ဒစ်ဂျစ်တယ်အခြေခံ အဆောက်အအုံများ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက် ခြင်းနှင့် ကျေးရွာထုတ်ကုန်များအတွက် အွန်လိုင်းအခြေပြုဈေးကွက် application တစ်ခုအား ထူထောင်ခြင်း။
 - ကျေးလက်ဒေသများတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် e-commerce ကဏ္ဍများအတွက် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာ များ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် နည်းပညာ ကုမ္ပဏီများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း။
- (ဂ) ကျေးရွာတစ်ရွာ ထုတ်ကုန်တစ်မျိုး စီမံကိန်း (One Village One Product-OVOP Project)
- ကျေးရွာထုတ်ကုန်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လိုအပ်သောလမ်းညွှန်ချက်များနှင့် စံသတ်မှတ်ချက်များ ဖော်ထုတ်ရေးဆွဲခြင်းနှင့် ဈေးကွက်တင်ပို့ရန် အလားအလာရှိသည့် ထုတ်ကုန်များနှင့် လုပ်ငန်းများအား စိစစ် ရွေးချယ်ခြင်း။
 - ကျေးရွာထုတ်ကုန်များ၏ အရည်အသွေး၊ ဒီဇိုင်း၊ ထုပ်ပိုးမှုနှင့် ဈေးကွက်ရှာဖွေရေး နည်းဗျူဟာများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အတွက် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး သင်တန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။
 - ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာကုန်စည်ပြပွဲများ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်နှင့် e-commerce စီးပွားရေး စနစ်များမှတစ်ဆင့် ကျေးရွာထုတ်ကုန်များ ဈေးကွက်ရရှိနိုင်ရေးနှင့် အရင်းအမြစ်များ စုစည်းနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်သူအားလုံး ပါဝင်သည့် ဒေသတွင်းဖိုရမ်များကျင်းပခြင်း။
 - OVOP ကျေးရွာများ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အာဆီယံဒေသတွင်း OVOP လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည့် ကျေးရွာများ နှိုင်းယှဉ်လေ့လာ၍ အလေ့အကျင့်ကောင်းပုံစံများအား ရယူ ဆောင်ရွက်ခြင်း။

အာဆီယံကျေးရွာ ကွန်ရက်ထူထောင်ရေး ပထမအကြိမ်မြောက်အစည်းအဝေး (1st ASEAN Village Network Meeting) တွင် အာဆီယံနိုင်ငံများ

ရည်ညွှန်းကိုးကားချက် -

- ASEAN Leaders Joint Statement on the Establishment of an ASEAN Villages Network (<https://asean.org/wp-content/uploads/2023/05/12-ASEAN-Leaders-JS-on-ASEAN-Villages-Network-adopted.pdf>)
- ASEAN Village Network Framework approved at 1st ASEAN Village Network Meeting held in Indonesia on 25th July, 2023 (<https://www.youtube.com/watch?v=A8Me3BcyFM>)
- ASEAN Rural Population and Villages (<https://data.worldbank.org/indicator/SP.RUR.TOTL.ZS>) (<https://en.wikipedia.org/wiki/ASEAN>)
- Joint Statement of the 2nd ASEAN Ministerial Dialogue on Accelerating Actions to Achieve the Sustainable Development Goals (<https://asean.org/wp-content/uploads/2023/05/Joint-Statement-of-the-2nd-ASEAN-Ministerial-Dialogue-on-SDGs-FINAL.pdf>)

ရှိ ကျေးရွာအဆင့်၌ အကောင်အထည်ဖော်သွားမည့် အထက်ဖော်ပြပါ လုပ်ငန်းစဉ်များအား အားလုံး ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေး ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ကြပါသည်။ အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင်က ထပ်မံဖြည့်စွက်အကြံပြုချက် တစ်ရပ်အနေဖြင့် ကျေးလက်အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ၏ မူလသဘောသဘာဝအရလုပ်ငန်း အမျိုးအစား များ ကျယ်ပြန့်စွာပါဝင်သည့်အလျောက် ASEAN Village Network တွင် ပါဝင်သော ကဏ္ဍ(၃) ရပ်ဖြစ် သည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်လုပ်ငန်းနှင့် ကျေးရွာတစ်ရွာ ထုတ်ကုန်တစ်မျိုး လုပ်ငန်းများ အပြင်ဒေသထွက်ကုန်များကိုအခြေခံသည့်ကျေးလက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနှင့် ဝင်ငွေတိုးလုပ်ငန်းများ ကိုလည်း အဓိကထည့်သွင်း ဆောင်ရွက်သင့်သည် ဖြစ်ရာ နောက်ထပ်ကဏ္ဍ တစ်ရပ်အနေဖြင့် စိုက်ပျိုး ရေးမွေးမြူရေးကဏ္ဍကိုပါ ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်နိုင် ရန် ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့ရာ မိလိပ်ပိုင်နိုင်ငံ ကိုယ်စားလှယ်က ထောက်ခံခဲ့ပါသည်။

အာဆီယံကျေးရွာကွန်ရက်သည် မြန်မာနိုင်ငံ တွင်သာမက အာဆီယံဒေသအတွင်း ပထမဆုံး ထူထောင်သည့် ကွန်ရက်တစ်ခုဖြစ်သည့် အားလျော် စွာ ကျေးလက်ပြည်သူများ၏အသံ (Rural Voice) အား ကျေးရွာအဆင့်မှ နိုင်ငံတော်အဆင့်၊ အာဆီယံဒေသအဆင့်အထိ ကြားနာသိရှိ ဖော်ထုတ် နိုင်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ ကွန်ရက်မှတစ်ဆင့် အာဆီယံနိုင်ငံများအကြား ကျေးရွာအသေးစား၊ အလတ်စားစီးပွားရေး လုပ်ကိုင်သူများအနေဖြင့် အချင်းချင်း အသိပညာ ပေးလှယ်ကာ စီးပွားရေးအခြေခံများ ပွင့်လာနိုင်ပြီး အလတ်စားလုပ်ငန်းအဆင့်မှ စီးပွားဖြစ် လုပ်ငန်းအဖြစ်သို့ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်လာနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် မြို့ပြဒေသများသာမက ကျေးလက်တောရွာများပါ ဒစ်ဂျစ်တယ် နည်းပညာ ခေတ်ရေးစီးကြောင်းအပေါ် ဟန်ချက်ညီညီ လိုက်ပါ စီးပွားနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ကျေးလက်လူမှု စီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာအား လက်လှမ်းမီ အသုံးချနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

အချုပ်အားဖြင့်ဆိုသော် စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုး ရေးပန်းတိုင်များ၏ မူလရည်မှန်းချက်ဖြစ်သော အားလုံးပါဝင်သည့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုတည်းမှ တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်တစ်ရပ်ဟု မှတ်ယူခြင်းမပြုဘဲ ပြည်သူလူထုအားလုံးတာဝန်ယူ မှု၊ တာဝန်ခံမှုအသိတို့ဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု သာလျှင် အောင်မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ ပန်းတိုင်များ အောင်မြင်နိုင်ရေးအတွက် မဟာ ဗျူဟာမြောက် ချဉ်းကပ်မှုအစီအစဉ်တစ်ရပ်အဖြစ် စတင်ပေါ်ပေါက်လာသော အာဆီယံကျေးရွာ ကွန်ရက်အား ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ရာ တွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း ကျေးလက်ပြည်သူ လူထု သက်ဆိုင်သူများအားလုံးနှင့်အတူ စုပေါင်း အားဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း ရေးသားတင်ပြအပ်ပါသည်။ ။



ထိုင်းဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း သက်ဆင်ရှင်နာဝပ်ကို ဩဂုတ် ၂၂ ရက်က ဒွန်းမောင်းလေဆိပ်တွင် တွေ့ရစဉ်။

ထိုင်းဘုရင်က ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း သက်ဆင်ကို ထောင်ဒဏ်တစ်နှစ်သို့ ပြစ်ဒဏ်လျှော့ပေါ့ပေး

ဘန်ကောက် စက်တင်ဘာ ၁

ထိုင်းနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း သက်ဆင်ရှင်နာဝပ် ကို ထောင်ဒဏ်တစ်နှစ်သို့ ထောင်ဒဏ်တစ်နှစ်သို့ ထိုင်းဘုရင်က ပြစ်ဒဏ်လျှော့ပေါ့ပေးခဲ့သည်ဟု စက်တင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ကြေညာခဲ့သည်။ အသက် ၇၄ နှစ်အရွယ် ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်းသက်ဆင်မှာ ၎င်း၏ပြည်ပသို့ ၁၅ နှစ်ကြာ ထွက်ပြေးနေမှုကို အဆုံးသတ်ခဲ့ပြီး ပြီးခဲ့သည့် ၁၀ ရက်ခန့်က ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့သည်။

သို့သော်လည်း ပြန်ရောက်လာပြီး မကြာမီတွင် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံရပြီး ထောင်ဒဏ်တစ်နှစ်ချမှတ်ခံရမှုနှင့် ရင်ဆိုင်ခဲ့ရသည်။ ထိုင်းဘုရင် မဟာဝဇီရာ လောင်ကွန်းထံ တော်ဝင်လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် အတွက် သက်ဆင်က အသနားခံခဲ့ပြီးနောက် ယခုလို လျှော့ပေါ့ပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု တော်ဝင်ဂေဇက်က သောကြာနေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

သက်ဆင်သည် ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့စဉ်က တိုင်းပြည်နှင့်ပြည်သူအတွက် အကျိုးပြုခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းသည် ၎င်း၏ပြစ်မှုကို လက်ခံခဲ့ပြီး နောင်တရကြောင်း ပြသခဲ့သည်ဟု တော်ဝင်အမိန့်တော်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ ၎င်းမှာ ယခုအခါ နေမကောင်းဖြစ်နေပြီး ဆေးကုသမှုခံယူရန် လိုအပ်သည်ဟုလည်း ဖော်ပြထားသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံသို့ သက်ဆင်ပြန်ရောက်လာလျှင် လာချင်းမှာပင် ၎င်းကို ဘန်ကောက်အကျဉ်းထောင်သို့ လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် ကျန်းမာရေး အခြေအနေကြောင့် ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ရသည်။ သက်ဆင်သည် ထိုင်းနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၆ ခုနှစ်အထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ၂၀၀၈ ခုနှစ်မှစတင်ကာ ပြည်ပသို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေခဲ့ရသည်။

ဆင်ဟွာ

ယခုနှစ်အတွင်း သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသို့ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည် ကိုးသိန်းကျော်ဝင်ရောက်လာ

ကိုလံဘို စက်တင်ဘာ ၁

ယခုနှစ်အတွင်း ဩဂုတ် ၃၀ ရက်အထိ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသို့ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည် ကိုးသိန်းကျော် ဝင်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သီရိလင်္ကာ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးရေးအာဏာပိုင်က ထုတ်ပြန်သည့် နောက်ဆုံး စာရင်းအချက်အလက်များအရ သိရသည်။

ယခုနှစ်အတွင်း သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသို့ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည် ၉၀၀၇၀၈ ဦးလာရောက်လျက်ရှိပြီး အဆိုပါ ပမာဏမှာ ၂၀၂၂ ခုနှစ် တစ်နှစ်တာလုံး ရောက်ရှိသည့် စုစုပေါင်းခရီးသည် ၇၁၉၉၇၈ ဦးထက် တိုးလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း သီရိလင်္ကာခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးရေးအာဏာပိုင်က ထုတ်ပြန်ထားသည်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်းသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း လာရောက်လည်ပတ်သူ နှစ်သန်းကို ဆွဲဆောင်ရန် ရည်မှန်းထားကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ



တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ အများသုံးရေချိုးခန်းတွင် မီးလောင်ပြီး ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားရာ ၂၁ ဦး ဒဏ်ရာရ

ဆိုးလ် စက်တင်ဘာ ၁

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ အရှေ့မြောက်ပိုင်းမြို့ဖြစ်သည့် ဘူဆန်တွင် အများသုံးရေချိုးခန်းတစ်ခု စက်တင်ဘာ ၁ ရက်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ပေါက်ကွဲခဲ့ရာ ၂၁ ဦး ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်ဟု ယွန်ဟတ် သတင်းအေဂျင်စီတွင် ဖော်ပြထားသည်။ ဘူဆန်မြို့၊ လေးထပ် အဆောက်အအုံရှိ အများသုံးရေချိုးခန်းတွင် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၄၀ ခန့်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

မီးသတ်သမားများက နောက်ပိုင်းတွင် မီးလောင်မှုကို ငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာ နေရာတွင် ပေါက်ကွဲမှုနှစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး မီးသတ်သမားနှစ်ဦး၊ ရဲသုံးဦး၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်း ခြောက်ဦးနှင့် အရပ်သား လေးဦးတို့ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာရရှိသူများအနက် မီးသတ်သမားနှစ်ဦးမှာ စိုးရိမ်ရသည့် အခြေအနေရှိသည်။

ရေချိုးခန်းသို့ လာရောက်သည့် ဧည့်သည်တစ်ဦးတစ်ယောက် မျှ ဒဏ်ရာရရှိခြင်းမရှိဟု သိရသည်။ ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် အများသုံးရေချိုးခန်း၏ နံရံများပြိုကျခဲ့ပြီး မီးလောင်မှု လျင်မြန်စွာပျံ့နှံ့ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရသည်။ မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားရသည့် အကြောင်းကို ရှေ့ဆောင်အဖွဲ့ စစ်ဆေးနေကြောင်း မီးသတ်သမားများက စုံစမ်းစစ်ဆေးနေကြသည်။

ဆင်ဟွာ



တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ အရှေ့မြောက်ပိုင်း ဘူဆန်မြို့ရှိ အများသုံးရေချိုးခန်းတစ်ခု၌ စက်တင်ဘာ ၁ ရက်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားနေသည့်ကို တွေ့ရစဉ်။

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ အင်အားပြင်းမုန်တိုင်း ဆာအိုလာကြောင့် လူ ၃၈၇၂၄၂ ဦး အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ဖြစ်ခဲ့

မနီလာ စက်တင်ဘာ ၁

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် ရေကြီးမှုနှင့် မြေပြိုမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အင်အားပြင်းတိုင်းဖွန်းမုန်တိုင်း ဆာအိုလာကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် အနည်းဆုံး လူတစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး ၃၈၇၂၄၂ ဦး အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း အစိုးရက စက်တင်ဘာ ၁ ရက်က သတင်းထုတ်ပြန် ဖော်ပြလိုက်သည်။

အမျိုးသား သဘာဝဘေးအန္တရာယ် လျော့ပါးရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးကောင်စီက လူပေါင်း ၂၀၀၀ ထက်မနည်း ယာယီနားခိုရာစခန်းများတွင် နေထိုင်နေရကြောင်း ပြောသည်။

လွန်ခဲ့သော တနင်္ဂနွေနေ့မှစကာ အင်အားပြင်းတိုင်းဖွန်းမုန်တိုင်း ဆာအိုလာသည် ပိုမိုအင်အားကောင်းလာခဲ့ပြီး လူနဲ့ကျွန်းနှင့် ဖိလစ်ပိုင်အလယ်ပိုင်းဒေသများတွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခြင်းနှင့် လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်းများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ယခုသီတင်းပတ်တွင် ဆာအိုလာ အင်အားပြင်းတိုင်းဖွန်းမုန်တိုင်းသည် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံမှ ထွက်သွားသော်လည်း မိုးရွာသွန်းခြင်းများ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် မြို့တော်မနီလာအပါအဝင် ဒေသအတော်များများတွင် ရေလွှမ်းမိုးမှုများဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်။

တစ်ချိန်တည်းမှာပင် စက်တင်ဘာ ၁ ရက်က တိုင်းဖွန်းမုန်တိုင်းအဖြစ် အင်အားကောင်းလာသော အပူပိုင်းမုန်တိုင်းငယ် ဟာအီကူအီသည် အနောက်တောင်ပိုင်းပတ်လမ်းကို ပိုမိုအင်အားကောင်းလာစေသောကြောင့် သီတင်းပတ်ကုန်တွင် မိုးပိုရွာသွန်းနိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသဌာနက ပြောသည်။ ဆင်ဟွာ



မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ သင်တန်းဆိုင်ရာအတွေ့အကြုံများမျှဝေခြင်း အခမ်းအနား (၁၄/၂၀၂၃) ကျင်းပ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁
မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် နေပြည်တော်၌ သင်တန်းဆိုင်ရာအတွေ့အကြုံများမျှဝေခြင်း (Knowledge Sharing) အခမ်းအနား (၁၄/၂၀၂၃) ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဓမ္မသီရိခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောမြင့်နိုင်နှင့် ဒေါက်တာလင်းအောင်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့်အတူ အရာထမ်း/အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။

သင်တန်းဆိုင်ရာအတွေ့အကြုံများ မျှဝေခြင်း (Knowledge Sharing) အခမ်းအနား (၁၄/၂၀၂၃) တွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌက ဘဏ်ကြီးကြပ်စစ်ဆေးသူများအတွက် နေ့စဉ်ပြောင်းလဲတိုးတက်လာနေသော IT နည်းပညာအရ Digital ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများ၊ ချေးငွေများနှင့်ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများကြပ်မတ်ကွပ်ကဲခြင်း၊ ကြီးကြပ်စစ်ဆေးခြင်းများလုပ်ဆောင်ရာတွင် ဘာဆယ်ကော်မတီ (BASEL Committee) က ထုတ်ပြန်ထားသောဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများအပေါ် အခြေခံ



ထားသော ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ စစ်ဆေးကြပ်မတ်ခြင်း၊ ဘဏ်များ၏ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းပေးနိုင်ခြင်းဖြင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှုကို ရယူသုံးစွဲနေသော ပြည်သူများ၏ယုံကြည်မှုကို ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်မှ အရာထမ်းများအား ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေအခြေခံသော ဘဏ်လုပ်ငန်းကြီးကြပ်စစ်ဆေးခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍

သိရှိစေရန်အတွက် ဗဟုသုတများကို မျှဝေခြင်းဖြင့် မိမိတို့အဖွဲ့အစည်းရှိ ဝန်ထမ်းများအတွက် များစွာအကျိုးကျေးဇူး ဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ထို့နောက် "Risk-Based Supervision and Supervisory Review Process" ခေါင်းစဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မြတ်သီတာမင်းနှင့်

လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးရန်အောင်ကျော်တို့က နိုင်ငံတကာ၌ ဘဏ်လုပ်ငန်းကြီးကြပ်စစ်ဆေးခြင်းတွင် ကြီးကြပ်စစ်ဆေးသူများသည် ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေကိုအခြေခံသည့် ကြီးကြပ်စစ်ဆေးခြင်းဖြင့် ဘာဆယ် (BASEL) ၏ မဏ္ဍိုင် ၂ ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေကိုအခြေခံသော ဘဏ်လုပ်ငန်းကြီးကြပ်စစ်ဆေးခြင်းကို အသုံးပြုလျက်ရှိပြီး ဘဏ်များ၏ ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေမိမိခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များအပေါ် လမ်းညွှန်ချက်ကိုလည်း ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဘဏ်နှင့်ငွေရေးကြေးရေး အဖွဲ့အစည်းများအတွက် မဏ္ဍိုင် ၂ ပါ ကြီးကြပ်မှုကို ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်းသော လိုအပ်သည့်ညွှန်ကြားချက်များထုတ်ပြန်၍ အဖွဲ့အစည်း၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုပုံစံနှင့် ဌာနတွင်းကြီးကြပ်မှု ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေမိမိခန့်ခွဲမှုအက်ဖြတ်ခြင်းတို့ကို အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းဖြင့် ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေကိုအခြေခံသော ဘဏ်လုပ်ငန်းကြီးကြပ်စစ်ဆေးခြင်းကို အထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးကြပြီး တက်ရောက်လာကြသော ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အဆင့်မြင့်အရာထမ်းများက အကြံပြုဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် အဂတိတရားကင်းရှင်းပြီး ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနှင့်အညီ လိုက်နာကျင့်သုံးကြရန် တိုက်တွန်း

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁
အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ရုံး၊ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဆိုင်ရာ အမှုစစ်သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၃) ဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ကော်မရှင်ရုံး စုပေါင်းခန်းမ၌ ကော်မရှင်ရုံးအဖွဲ့ဝင်များအတွင်းရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များကော်မရှင်ရုံးညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးများ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များရှိ ကော်မရှင်ရုံးခွဲတို့မှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များနှင့်

သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားတွင် ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစစ်အေးက သင်တန်းသားများ အနေဖြင့် သင်တန်းမှရရှိသည့် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာဗဟုသုတများ၊ အတွေ့အကြုံများနှင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို စနစ်တကျ ပေါင်းစပ်ပြီး လုပ်ငန်းခွင်တွင် အကျိုးရှိရှိ ပြန်လည်အသုံးချသွားကြရန်၊ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ကျေပွန်စွာ ထမ်းရွက်နိုင်ရုံသာမက ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှုရှိပြီး တာဝန်ယူ



ဒုတိယဆု၊ တတိယဆုများ ရရှိခဲ့ကြသည့် သင်တန်းသား သုံးဦးကို ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်ပြီး

သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့ကြသည့် သင်တန်းသားများ ကိုယ်စား သင်တန်းသားတစ်ဦးထံ သင်တန်း

ဆင်းလက်မှတ်များ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က မြန်မာအီလက်ထရောနစ်မဲပေးစက်နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ရှင်းလင်းပြသခြင်းနှင့် လက်တွေ့သရုပ်ပြ စမ်းသပ်မဲပေးခြင်းများဆောင်ရွက်



ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၌ လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပ
မန္တလေး စက်တင်ဘာ ၁
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်ရှိဆေးဘက်ဆိုင်ရာနည်းပညာ တက္ကသိုလ်(မန္တလေး)တွင် ယမန်နေ့က လူငယ်စကားပိုင်းကျင်းပရာ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် ပါမောက္ခဒေါက်တာ လင်းထက်မြင့်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ဝေဝေဖြိုးက စကားပိုင်းကျင်းပရသည့်ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁
ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က မြန်မာအီလက်ထရောနစ်မဲပေးစက်နှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ရှင်းလင်းပြသခြင်းနှင့် လက်တွေ့ သရုပ်ပြစမ်းသပ်မဲပေးခြင်းကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်သန်းသန်းလင်းနှင့် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေး အဆိုပါလူငယ်စကားပိုင်းတွင် တိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ဝေဝေဖြိုးက ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက "မူးယစ်အန္တရာယ် လူ့ရန်စွယ်"၊ "ကျန်းမာဆောင်ရွက် အနာဂတ်အတွက်"၊ "အားမာန်ပုံချီ ပညာပန်တိုင်ဆီ" စသည့်ခေါင်းစဉ်များဖြင့် ဆွေးနွေးကြရာ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ နည်းပညာ တက္ကသိုလ် (မန္တလေး) မြန်မာစာဌာနမှ ကထိက (ဌာနမှူး) ဒေါ်တင်သက်မော်နှင့် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးတို့က ဆွေးနွေးချက်များအပေါ် ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စာနည်ကိုကို

ဝန်ကြီးဌာနမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။
ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်လှိုင်ဦး၊ ဦးကိုကိုလှိုင်နှင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး တာဝန်ရှိသူများက မြန်မာအီလက်ထရောနစ် မဲပေးစက်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး စမ်းသပ်မဲပေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်သည်။
ယင်းသို့ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က Myanmar Electronic Voting Machine (MEVM) စက်နှင့် ဝန်ကြီးဌာန



သတင်းစဉ်

လမ်းညွှန်းများ၊ လမ်းအမှတ်အသားများနှင့် အချက်ပြများတစ်ပြေးညီဖြစ်စေရေးပဟိုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့၏ ဒုတိယအကြိမ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

အချိန်တိုအတွင်း သိသာထင်ရှားသည့် တိုးတက်အောင်မြင်မှုရလဒ်ကောင်းများရရှိအောင် အရှိန်အဟုန်မြှင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁
နည်းဥပဒေ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ လမ်းညွှန်းများ၊ လမ်းအမှတ်အသားများနှင့် အချက်ပြများ တစ်ပြေးညီဖြစ်စေရေး ပဟိုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့၏ ဒုတိယအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပဟိုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်မြင် ဦးဆောင်၍ ပဟိုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ကြီးကြပ် ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပဟို ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌက နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန် ချက်ဖြစ်သည့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းနှင့် လမ်းညွှန် များ၊ လမ်းအမှတ်အသားများနှင့် အချက်ပြများ တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် တစ်ပြေးညီ ဖြစ်စေရေးအတွက် တည်ဆဲ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ ညွှန်ကြားချက် များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက် စေရန် ပဟိုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်း တာဝန်ပေးအပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ပဟိုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့၏ ပထမ အကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်း အဝေးကို (၅.၁၂.၂၀၂၂) ရက်နေ့က ကျင်းပခဲ့ပြီး အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ် ချက်များနှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဦးစီးဌာနများနှင့် ဒေသကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များအနေ ဖြင့် အလေးထားကြိုးပမ်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင် ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ လမ်းညွှန် များ၊ လမ်းအမှတ်အသားများနှင့် အချက်ပြများ နည်းဥပဒေ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့် အညီ တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် တစ်ပြေးညီ ပြည့်စုံညီညွတ် မှန်ကန်စေရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ကိုးလတာ ကာလအတွင်း ပဟို

ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် တိုင်း ဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ခြောက်ခု၌ မြေပြင် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှု (၁၃) ကြိမ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး လမ်းပိုင်း နေရာ (၅၀) ၌ Road Safety Audit ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာ ဖြင့် မြေပြင်တွင် အများစုလွှဲမှား လေ့ရှိသည့် အချက် ၁၉ ချက်ကို အမြန်ဆုံးပြန်လည်ပြင်ဆင်ရမည့် အနိမ့်ဆုံး အခြေခံသတ်မှတ်ချက် များအဖြစ် သတ်မှတ်ဖော်ထုတ် ဖြန့်ဝေထားပြီးဖြစ်ရာ နေပြည်တော် ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၊ ဒေသ ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များ အနေဖြင့် အလေးထား အကောင်အထည် ဖော် လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် ပဟိုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ အနေဖြင့် Road Safety Audit ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးသုံးသပ်မှုများ ကို အခါအားလျော်စွာ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ထပ်မံ ဖော်ထုတ်တွေ့ရှိချက်များကိုလည်း ဆက်လက်၍ ဒေသကြီးကြပ်ရေး အဖွဲ့များသို့ ဖြန့်ဝေအကြောင်း၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့် အညီ တစ် နှစ် (၅.၁၂.၂၀၂၂) ရက်နေ့မှ (၁၅.၈.၂၀၂၃) ရက်နေ့အထိ ပြည် ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်



အပေါ်၌ ယခုထက် ပိုမိုအားထုတ် အရှိန်အဟုန်မြှင့် ကြိုးပမ်းကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ယခု လုပ်ငန်းစဉ် သည် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန်ချက် ဖြစ်သည့်အပြင် အမျိုးသား ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်း အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးကောင်စီ (NRSC) ၏ ရည်မှန်းချက်များကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက် အကူပြုသည့် လုပ်ငန်းစဉ်လည်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်ထက် ယခုဘဏ္ဍာ နှစ်၌ ပိုမိုအားထုတ်ကြိုးပမ်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်၌ ခွင့်ပြုဘဏ္ဍာ ငွေများကို တည်ဆဲဘဏ္ဍာရေး စည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ စီမံတို့ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများ ပြည့်စုံမှန်ကန်စွာ အချိန်မီပြီးစီးရေး အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်ကြ စေလိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးပြော ကြားသည်။

ယင်းနောက် ပဟိုကြီးကြပ်ရေး အဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး၊ ကုန်းလမ်း ပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ပဟို ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် မှုများနှင့် (၅.၁၂.၂၀၂၂) မှ (၁၅.၈.၂၀၂၃) အထိ လုပ်ငန်းဆောင် ရွက်မှုများအပေါ် သုံးသပ်ချက် များကို လည်းကောင်း၊ ကုန်းလမ်း ပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန အင်ဂျင်နီယာမှူးကြီးက ယာဉ် အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေး (Road Safety) ၌ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေး စီမံအကဲဖြတ်လုပ်ငန်း (Road Safety Audit) ၏ အခန်းကဏ္ဍ အပေါ် လေ့လာတင်ပြချက်များက လည်းကောင်း PowerPoint ဖြင့် ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု နယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသ ကြီး/ပြည်နယ် ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေး မြို့တော်ဝန်များနှင့် ပဟိုကြီးကြပ် ရေးအဖွဲ့ဝင်များက လုပ်ငန်းဆောင် ရွက်မှုအခြေအနေများကို တင်ပြ ဆွေးနွေးကြပြီး ဒေသအလိုက် လမ်းပိုင်းအားလုံး၌ သတ်မှတ် ညွှန်ကြားချက်နှင့်အညီ လမ်းညွှန် များ၊ လမ်းအမှတ်အသားများနှင့် အချက်ပြများ တစ်ပြေးညီ ပြည့် စုံညီညွတ်မှန်ကန်ရေးလုပ်ငန်းစဉ် များသည် ပြည်သူ့အများစု၏ ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးကို အဓိကအထောက် အကူပြုလျက် ရှိသည့်အပြင် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ကောင်းမွန်သည့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင် တစ်ရပ်ကို ဖန်တီးဖော်ဆောင်ပေး မြင်းလည်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရ သည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်အဆင့်လူရည်ချွန်များကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုပွဲနှင့် လူရည်ချွန်အတွေ့အကြုံရှင်းလင်း

မူဆယ် စက်တင်ဘာ ၁
၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်တွင် နိုင်ငံတော်အဆင့် လူရည်ချွန် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၄၈၀ အနက် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံ ပညာ အထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ သုံးဦး အား ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးနှင့် တကွ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များက ကိုယ်ပြုပန်းစည်းများ၊ ဂုဏ်ပြု လက်ဆောင်များဖြင့် ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုခဲ့ကြပြီး လူရည်ချွန် အတွေ့အကြုံ ရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းက ကျောင်း ဘက်စုံသုံးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ မူဆယ်မြို့နယ်မှ နိုင်ငံတော်အဆင့် လူရည်ချွန် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဖြစ် ကြသည့် Grade-9 မှ မောင်သန်း



အောင် ကြီးစားအားထုတ်ခဲ့ရာ နှင့် Grade-10 မှ မောင်သာ ထက်စံတို့အား ကျောင်းအုပ် ဆရာမကြီးနှင့်တကွ ကျောင်း အကျိုးတော်ဆောင် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ဂုဏ်ပြုပန်းစည်းများ၊ လက်ဆောင် ပစ္စည်းများဖြင့် ဂုဏ်ပြုကြိုဆို ခဲ့ကြပြီး လူရည်ချွန်ကျောင်းသား သုံးဦးတို့က နိုင်ငံတော်အဆင့် လူရည်ချွန်တစ်ယောက် ဖြစ်လာ

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အား အနာဂတ်လူရည်ချွန်များ အဖြစ် ကြီးစားချစ်ခင် ဖြစ်စေ ရန် ထပ်ဆင့်မျှဝေပြောကြား သည်။
နိုင်ငံတော်အဆင့် လူရည်ချွန် ရွေးချယ်ခြင်းကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် ပြန်လည်ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး မူဆယ် မြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ၂၀၁၃ ခုနှစ် မှ ၂၀၂၂ ခုနှစ်အထိ သုံးထပ်ကွမ်း လူရည်ချွန်လေးဦး၊ နှစ်ထပ် ကွမ်း လူရည်ချွန်နှစ်ဦးနှင့် တစ်ထပ်ကွမ်းလူရည်ချွန် ငါးဦးတို့ ပေါ်ထွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာ သင်နှစ်တွင်လည်း တစ်ထပ်ကွမ်း လူရည်ချွန် သုံးဦးနှင့် အောင်- ပုဂ္ဂလိက ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းမှ တစ်ထပ်ကွမ်း လူရည်ချွန် တစ်ဦး စုစုပေါင်းလေးဦး ထူးချွန် ပေါ်ထွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မူဆယ်ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

သာပေါင်းမြို့နယ်၌ ငဝန်မြစ်ပြင်ကျယ်အတွင်းသို့ ငါးသားပေါက်ကောင်ရေတစ်သိန်း ငါးမျိုးစိုက်ထည့်

သာပေါင်း စက်တင်ဘာ ၁
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး သာပေါင်းမြို့နယ်၌ ငါးသယ်ဇာတ တိုးပွား လာစေပြီး ပြည်သူများ ငါးရိက္ခာဖူလုံစေရေးနှင့် ငါးစားသုံးမှုမြှင့်တင် မှား လာရေးတို့အတွက် ရည်ရွယ်၍ စက်တင်ဘာ ၁ ရက် က အမှတ်(၂) ရပ်ကွက် ကနူးလမ်း မြို့တော်ခန်းမရှေ့ ဆိပ်ခံတံတားမှ သဘာဝရေပြင် ငဝန်မြစ်ပြင်ကျယ်အတွင်းသို့ ငါးမျိုးစိုက် ထည့်ပေးကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပုသိမ်ခရိုင်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးအေးနိုင်၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းဧရာထိုက်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ က ငါးမြစ်ချင်း ၅၀၀၀၀၊ ထိုင်းငါးမဲခွက် ၅၀၀၀၀ ပေါင်း ငါးသားပေါက် ကောင်ရေ ၁၀၀၀၀ ကို သဘာဝရေပြင် ငဝန်မြစ်ပြင်ကျယ်အတွင်းသို့ စုပေါင်းငါးမျိုးစိုက်ထည့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



မျိုးစေ့သိန်း(ပြန်/ဆက်)

နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဗိုလ်မှူးကြီးမင်းနောင် ဦးစီးသည့် ဌာနဆိုင်ရာများပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်အတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁ - နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဗိုလ်မှူးကြီး မင်းနောင် ဦးစီးသည့် ဌာနဆိုင်ရာများပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ရန် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် အတွင်းရှိ ဘန်ဘားကျေးရွာအုပ်စု ဆိတ်ဖူးတောင်ကျေးရွာသို့ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ရောက်ရှိကြသည်။

ဦးစွာ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဗိုလ်မှူးကြီး မင်းနောင်သည် ဆိတ်ဖူးတောင်ကျေးရွာရှိ သာသနာ့မဏိရတနာကျောင်း



ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ဦးစီးရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများသည် ဘန်ဘားကျေးရွာအုပ်စုရှိ ကျေးရွာသူ စီမံချက်(၂) ဖြင့် အိမ်ထောင်စု ကျေးရွာသားများနှင့် ကျောင်းလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားသား ကျောင်းသူများအား ပန်းခင်းစီစစ်ရေးကော်မတီကို ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ရွက်ပေးသည်။ ထို့ပြင်နေပြည်တော်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့သည် ဆိတ်ဖူးတောင်ကျေးလက် ကျန်းမာရေးဌာနနှင့် သံသာတော်များနှင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများကို အခမဲ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် လမ်းဦးစီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ဆိတ်ဖူးတောင်ကျေးရွာအတွင်း သွားလာရခက်ခဲသည့်နေရာများ၌ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း ဖောက်လုပ်ပေးရန် မြေနေရာ ကြည့်ရှုတိုင်းတာခြင်း၊ မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ဆိတ်ဖူးတောင်ကျေးရွာတွင် မွေးမြူထားရှိသည့် တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေ အရေအတွက်အား မြေပြင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။ သတင်းစဉ်

အာရှဖလား ယူ-၂၃ ခြေစစ်ပွဲအတွက် မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်း အပြီးသတ်ကစားသမား ၂၃ ဦး ရွေးချယ်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၁ (စရာဝတီ)၊ ညဏ်လင်းထက် (ရန်ကုန်)၊ အလယ်တန်း-အောင်မျိုးခန့် (ရတနာပုံ)၊ အကာကျော် (မဟာယူနိုက်တက်)၊ ရန်ကျော်စိုး၊ ဧဇဝ်ဝင်းသိန်း၊ ဥက္ကာနိုင် (ရန်ကုန်)၊ စိုးမင်းဦး (မြဝတီ)၊ ခွန်ကျော်ဇင်ဟိန်း (ဟံသာဝတီ)၊ ရှေ့တန်း-ချစ်အေးနှင့် မိုးဆွေ (ရတနာပုံ)၊ ဟိန်းထက်အောင် (နီဂျီရီဆစ်ဘီလစ်-မလေးရှား) တို့ ပါဝင်ကြသည်။

ခြေစစ် ပွဲယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းကို နည်းပြချုပ် အဖြစ် ဦးအောင်နိုင်က ကိုင်တွယ်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် တောင်ကိုရီးယား၊ ကာတာ၊ ကာဂူစတန်

တို့နှင့် အုပ်စု (ခ) တွင် ကျရောက်နေပြီး စက်တင်ဘာ ၆ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။ ကာတာ အသင်းသည် ၂၀၂၄ အာရှဖလား ယူ-၂၃ ပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးအဆင့် ပွဲစဉ်များကို အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ထားပြီးဖြစ်သောကြောင့် ယင်းအသင်းနှင့် ရလဒ်များ ထည့်သွင်းတွက်ချက်မည် မဟုတ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စုပွဲများအဖြစ် စက်တင်ဘာ ၆ ရက်တွင် ကာဂူစတန်အသင်း၊ စက်တင်ဘာ ၉ ရက်တွင် ကာတာအသင်း၊ စက်တင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် တောင်ကိုရီးယားအသင်းနှင့် ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ ရဲရင့်လွင်

(၅၅)ကြိမ်မြောက် အရှုကာယဗလနှင့်ကာယကြံ့ခိုင်မှုအားကစားပြိုင်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် မြန်မာ့ကာယဗလအားကစားအဖွဲ့ထွက်ခွာ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၁ (ခိုင်)၊ ဦးအောင်နိုင် (ခိုင်)၊ ဦးဝင်းလွင် (နည်းပြ)၊ ဒေါ်တင်မမချိုး (နည်းပြ) ကာယဗလလက်ရွေးစင်အားကစားသမားများဖြစ်သည့် ၂၁ နှစ်အောက်ကာယဗလ ၇၅ ကီလိုတန်းပြိုင်ပွဲ၌ ဟိန်းထက်အောင်၊ ၅၅ ကီလိုတန်းပြိုင်ပွဲ၌ ပြည့်ဖြိုး၊ ၆၅ ကီလိုတန်းပြိုင်ပွဲ၌ မောင်မောင်မြင့်၊ ၇၀ ကီလိုတန်းပြိုင်ပွဲ၌ ရဲစွန်းနောင်၊ ၇၅ ကီလိုတန်းပြိုင်ပွဲ၌ အောင်သန်းဌေး၊ Men Athletic Physique (Up to 182 Cm) ပြိုင်ပွဲ၌ ဟိန်းထက်ကျော်၊ Men's Sports Physique (Up to 175 Cm) ပြိုင်ပွဲ၌ ငြိမ်းချမ်း၊ Senior Women's Model Physique (Up to 160 Cm) ပြိုင်ပွဲ၌ မိမိကျော်နိုင်၊ Senior Women's Athletic Physique (Up to 165 Cm) ပြိုင်ပွဲ၌ အေးသန္တာ ခိုင်နှင့် Senior Women's Athletic Physique (Up to 165 Cm) ပြိုင်ပွဲ၌ ဝတ်ရည်ဖြိုးတို့ လိုက်ပါသွားကြောင်း သိရသည်။ အာကာစိုး

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းမိခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် SMS စာတိုဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဝေ ၄၄ ရက်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင် ပြည်သူများအနေဖြင့် လှူဒါန်းမှုများပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ပြည်သူများ အသုံးပြုမှုများပြားသည့် မိုဘိုင်းတယ်လီဖုန်းများမှတစ်ဆင့် SMS (စာတို)ဖြင့် လှူဒါန်းငွေများပေးပို့နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ထိုသို့လှူဒါန်းရာတွင် မိုဘိုင်းသုံးစွဲသူ စေတနာရှင် ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ အသုံးပြုနေသည့် မိုဘိုင်းဖုန်းများမှတစ်ဆင့် 9090 သို့ 500 ဟု SMS ပေးပို့၍ တစ်ကြိမ်လျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀ နှုန်းဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ဆက်သွယ်ရေးဌာနကြားမှဦးစီးဌာနက အသိပေးကြေညာထားသည်။

သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၁၅၀	၂၂၂၆
95 Ron	၂၂၇၇	၂၃၃၅
HSD (500 ppm)	၂၂၆၇	၂၃၇၃
HSD (50 ppm)	၂၃၇၃	၂၄၄၈
HSD (10 ppm)	၂၃၇၃	၂၄၄၈

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇- ၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆
၀၆၇- ၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၅၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ



ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ရှိ မုန့်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁ - ရခိုင်ပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် နမ့်ဖတ်ကာ ကျေးရွာအုပ်စု ဇီးဒာန်ကျေးရွာ အတွင်းသို့ TNLA အဖွဲ့ဝင်များက လက်နက်ကြီးများဖြင့် အကြောင်း မဲ့ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် ကျေးရွာအတွင်း လက်နက်ကြီး ကျည်များ ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့ ပြီး အပြစ်မဲ့ ဒေသခံပြည်သူများ သေဆုံး၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ယနေ့ ဖွန်းလှ ၂ နာရီခန့်တွင် TNLA အဖွဲ့ဝင်များ က နမ့်ဖတ်ကာကျေးရွာအုပ်စု၏ အနောက်မြောက်ဘက် မီတာ ၁၀၀၀ ခန့်အကွာမှ လက်နက်ကြီး များဖြင့် အကြောင်းမဲ့ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီး လာလမ်းအတိုင်း ပြန်လည် ဆုတ်ခွာသွားခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းတို့ အကြောင်းမဲ့ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ကျေးရွာအုပ်စု အတွင်းရှိ ဇီးဒာန်ကျေးရွာအတွင်း

TNLA အဖွဲ့ဝင်များက နမ့်ဖတ်ကာကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းသို့ လက်နက်ကြီးများဖြင့် အကြောင်းမဲ့ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့မှုကြောင့် ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ဇီးဒာန်ကျေးရွာအတွင်းသို့ လက်နက်ကြီးကျည်များ ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့ပြီး အပြစ်မဲ့ ဒေသခံပြည်သူ တစ်ဦး သေဆုံး၊ နှစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁ - ရခိုင်ပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် နမ့်ဖတ်ကာ ကျေးရွာအုပ်စု ဇီးဒာန်ကျေးရွာ အတွင်းသို့ TNLA အဖွဲ့ဝင်များက လက်နက်ကြီးများဖြင့် အကြောင်း မဲ့ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် ကျေးရွာအတွင်း လက်နက်ကြီး ကျည်များ ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့ ပြီး အပြစ်မဲ့ ဒေသခံပြည်သူများ သေဆုံး၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။



သို့ လက်နက်ကြီးကျည်များ ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့ပြီး အပြစ်မဲ့ ဒေသခံပြည်သူ တစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ ကာ နှစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ဒဏ်ရာရရှိသူများ

အား လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကွတ်ခိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ဖို့ဆောင် ခဲ့ ဆေးကုသမှုခံယူစေလျက်ရှိ ကြောင်းနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များအနေဖြင့် ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားရာ နေရာတစ်ဝိုက်နှင့် နမ့်ဖတ်ကာ

ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်း လိုအပ် သည့် နယ်မြေလုံခြုံရေးနှင့် နယ်မြေစိုးမိုးရေး လုပ်ငန်းများ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် အခြေခံငါးမွေးမြူရေးနှင့် ရေချိုငါး ဆေးထိုးသားပေါက်ခြင်းနည်းပညာပေးသင်တန်းဖွင့်

မောင်တော စက်တင်ဘာ ၁ - ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင် မြို့နယ်၌ ဒေသတွင်း ငါးသယ် ဇာတများ စဉ်ဆက်မပြတ် ရေရှည်

ထိန်းသိမ်းရေး၊ ဒေသခံပြည်သူများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိ စေရေးအတွက် အခြေခံငါးမွေးမြူ ရေးနှင့်ရေချိုငါးဆေးထိုးသားပေါက်

ခြင်း နည်းပညာပေးသင်တန်း ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ကကျဘက် က်ပြင်ကျေးရွာရှိ ရေချိုငါးသားပေါက်စခန်း စခန်း ရုံး၌ ပြုလုပ်သည်။

တာဝန်ခံ ဦးကျော်ဝင်းအောင်က စာတွေ့၊ လက်တွေ့ သင်ကြားပို့ချ ပေးမည့် ဘာသာရပ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ အဆိုပါ အခြေခံငါးမွေးမြူရေးနှင့် ရေချိုငါး ဆေးထိုးသားပေါက်ခြင်း နည်း ပညာပေးသင်တန်းကို ကျေးရွာ များရှိ ငါးမွေးတောင်သူ ၃၅ ဦး တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။ သက်လွင်စိုး ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH ၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော် ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁ - အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH ၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူလူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက် များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများ အရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင် သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်း ခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ

ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၃၁ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများပြုမူ

လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် "Kay Khaing Soe" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင် ဖြစ်သူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ် ပန်းတော်ဆက် ကျေးရွာနေ ကော့ခိုင်ဦး(ခ)မဲလုံးအား နံနက် ၁၁ နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ "U Tin Lin Aung" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ မျော်ဘွယ် မြို့နယ် ကွေ့ကြီးကျေးရွာနေ တင်လင်းအောင်အား ၂၁ ဝ နာရီ ၅ မိနစ်အချိန်တွင်လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ရာစခန်းအသီးသီး၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်း များဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH ၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရား များ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့် အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော် သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကာရာဘောင်ဖလားပြိုင်ပွဲ တတိယအဆင့်ပွဲစဉ်များ မဲခွဲထုတ်ပြန် လက်ရှိချန်ပီယံ မန်ယူက ပဲလေ့စ်နဲ့ တွေ့ဆုံ

ယခုနှစ်ရာသီအတွက် ကာရာဘောင်ဖလားပြိုင်ပွဲ တတိယအဆင့်ပွဲစဉ်တွက် မဲခွဲထုတ်ပြန် လိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။ နယူးကာဆယ်က ယမန်နှစ်က ဖလားသုံးလုံးချန်ပီယံ မန်စီးတီး အသင်းနဲ့ ရင်ဆိုင်သွားရမှာပါ။ ကာရာဘောင်ဖလားလက်ရှိချန်ပီယံ မန်ယူအသင်းက အိုးထရက်ဖွဲ့မှာ ခရစ္စတယ် ပဲလေ့စ်အသင်းကို စည်းခံယှဉ်ပြိုင် ကစားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကာရာဘောင်ဖလားပြိုင်ပွဲ တတိယအဆင့်မှာ ပယ်နယ်တီအဆင့်အဖြစ် ဖူလ်ဟမ်ကို ရှန်နီနီခွဲတဲ့စပီးအသင်းကတော့ လူတစ်လုံး လက်လွှတ်လိုက်ရပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဖူလ်ဟမ်အသင်းက တတိယအဆင့်မှာ ချန်ပီယံရှစ်ကလပ် နေ့စဉ်အသင်းကို လက်ခံယှဉ်ပြိုင်ရမှာပါ။

အက်စ်တွန်ဗီလာက အမာတန်၊ ဘရန့်ဖွဲ့ဒီက အာဆင်နယ်၊ ဘရီတန်က ချယ်ဆီး စသဖြင့် ပရီမီယာလိဂ်အသင်းအချင်းချင်း တွေ့ဆုံနေတဲ့ပွဲစဉ်တွေ့ ပါဝင်နေတာတွေ့ရတယ်။ ကာရာဘောင်ဖလားပြိုင်ပွဲ တတိယအဆင့်ပွဲစဉ်တွက် စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်မှာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ရာသီ ကာရာဘောင်ဖလားပြိုင်ပွဲကို ဩဂုတ် ၈ ရက်မှ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက်အထိ ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မန်ယူအသင်းအနေနဲ့ ယခုနှစ်ရာသီမှာ ကာရာဘောင်ဖလားကို ဆက်လက်ကာကွယ် သွားနိုင်မလား သို့တည်းမဟုတ် တခြားဘယ်အသင်းက ကာရာဘောင်ဖလားကို ဆွတ်ခူး သွားမလဲဆိုတာ စောင့်ကြည့်ရမှာပါ။ လင်းလက်ကြယ်

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ

(၅၄)ကြိမ်မြောက် ကျပ် (၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုတီထွင်နှင့် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆုထိပေါက်စဉ် ၂၀၂၃ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ လ (၁) ရက်နေ့

အောင်ဘာလေသိန်းဆု ထိပေါက်စဉ်အား www.ird.gov.mm တွင် ကြည့်ရှုထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

အမှတ်ထုတ်ဝေသည်

အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၅၀၀၀) ဆု

င - ၄၁၆၇၉၂ ကံထူးရှင်(၁)ဦး

အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၂၀၀၀) ဆု

ခ - ၄၁၂၇၂၀ ကံထူးရှင်(၁)ဦး

အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၁၀၀၀) ဆု

ဃ - ၅၂၄၉၇၅ ကံထူးရှင်(၁)ဦး

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၅၀၀)ဆုများ

က - ၃၃၆၈၀၉ စ - ၇၄၉၃၉၈
ဃ - ၃၇၆၈၅၅ င - ၇၅၈၈၁၄

ကံထူးရှင်(၄)ဦး

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၂၀၀)ဆုများ

င - ၁၁၅၅၉၂ စ - ၅၇၈၂၄၄
ခ - ၄၉၈၂၅၈ ဂ - ၆၉၆၈၆၀
ခ - ၅၀၇၆၃၇ ဂ - ၇၆၁၅၁၂

ကံထူးရှင်(၆)ဦး

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၁၀၀)ဆုများ

ခ - ၂၄၇၆၉၆ ခ - ၄၃၉၈၁၀ ဃ - ၈၀၆၃၅၄
င - ၂၆၅၉၁၀ စ - ၅၄၈၃၉၄ က - ၈၂၂၄၃၇
ဂ - ၂၆၉၆၈၈ က - ၅၇၃၆၃၂ စ - ၉၇၆၃၁၄

ကံထူးရှင်(၉)ဦး

ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၅၀)ဆုများ

ခ - ၁၀၄၆၉၅ က - ၆၀၆၉၄၄
ဃ - ၁၂၁၃၈၀ ဃ - ၆၇၄၁၅၀
ခ - ၁၄၄၇၉၆ စ - ၆၈၈၆၈၈
က - ၂၇၇၁၆၆ စ - ၇၇၂၅၆၃
စ - ၂၇၇၄၆၄ ခ - ၇၈၁၁၂၉
ခ - ၃၉၆၀၈၈ စ - ၉၄၇၄၅၆

ကံထူးရှင်(၁၂)ဦး

ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၂၀)ဆုများ

ဃ - ၂၆၀၂၇၀ ဃ - ၄၉၈၂၈၁ ခ - ၇၁၃၅၉၄
ခ - ၂၆၄၂၉၄ ဃ - ၅၀၄၅၀၀ ဂ - ၇၂၇၅၇၉
င - ၂၇၆၈၅၉ ဂ - ၅၀၄၇၇၃ င - ၈၀၄၉၀၆
ခ - ၂၉၆၆၀၄ င - ၅၃၇၃၀၈ ဃ - ၈၁၀၈၀၅
ဂ - ၃၄၇၉၃၆ င - ၆၀၁၃၄၈ စ - ၈၇၃၃၉၈
ဃ - ၄၅၅၁၉၄ ဂ - ၆၃၅၀၉၀ င - ၉၇၁၂၂၉
က - ၄၉၃၃၈၉

ကံထူးရှင်(၁၉)ဦး

ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်(၁၀)သိန်းဆုများ

ခ - ၂၀၃၈၀၉ ဃ - ၅၁၀၂၅၆
က - ၂၄၈၂၆၆ င - ၅၂၀၃၄၀
ဃ - ၂၇၈၅၉၉ င - ၅၄၉၂၇၁
ဂ - ၄၂၄၈၄၇ ခ - ၆၁၃၃၄၅
ဃ - ၄၂၅၀၁၆ ဂ - ၆၅၄၄၀၅
င - ၄၇၅၀၄၅ ခ - ၇၂၄၀၇၆
စ - ၄၈၂၀၁၂ ခ - ၈၈၃၇၃၃
င - ၄၈၆၂၃၃ က - ၈၈၆၅၉၁
င - ၅၀၉၄၂၈ င - ၉၅၄၁၂၆

ကံထူးရှင်(၁၈)ဦး

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၃)သိန်းဆုများ(၃)ယူနစ်

က - ၁၃၉၈၆
ဃ - ၅၀၃၀၈
ခ - ၈၄၆၀၄

အကွရာနှင့်ရွှေဂဏန်း(၅)လုံးအစဉ်လိုက်တို့ - ကျပ်(၃)သိန်း

ကံထူးရှင်(၃)ဦး

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၂)သိန်းဆုများ(၃)ယူနစ်

စ - ၄၁၇၁
ဈ - ၅၇၆၀
ဃ - ၈၈၉၀

အကွရာနှင့်ရွှေဂဏန်း(၄)လုံးအစဉ်လိုက်တို့ - ကျပ်(၂)သိန်း

ကံထူးရှင်(၁၁)ဦး

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၁)သိန်းဆုများ(၁၃)ယူနစ်

ဂ - ၁၂၆ ဂ - ၇၆၈ ဂ - ၉၅၅
ဂ - ၂၇၉ ဂ - ၇၇၈ စ - ၉၂၉
ဆ - ၂၉၅ ဂ - ၈၀၉ ခ - ၉၇၇
ဋ - ၆၃၆ စ - ၈၈၈ င - ၉၉၄
ဈ - ၆၅၅

အကွရာနှင့်ရွှေဂဏန်း(၃)လုံးအစဉ်လိုက်တို့ကျပ်(၁)သိန်း

ကံထူးရှင်(၈၃၄)ဦး

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၅)သောင်းဆုများ(၄)ယူနစ်

ဃ - ၄၀ ဈ - ၈၁
ည - ၇၄ ဋ - ၉၀

အကွရာနှင့်ရွှေဂဏန်း(၂)လုံး အစဉ်လိုက်တို့ - ကျပ်(၅)သောင်း

ကံထူးရှင်(၁၁၉၆)ဦး

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၁)သောင်းဆုများ(၂)ယူနစ်

စ - ၁
ဋ - ၄

ပုံနှိပ်စဉ်ကပင်ပိုင်ခြင်းမရှိသည့် ၈-၁၀၀၀၀၀ နှင့် ၈-၁၀၀၀၀၀၀ ကဏန်းများအတွက် အစားအစားဖွင့်လှစ် ပေးသည့် ပေါက်ကဏန်းများ ဖြစ်ပါသည်။

အကွရာနှင့်ရွှေဂဏန်း(၁)လုံး အစဉ်လိုက်တို့ - ကျပ်(၁)သောင်း

ကံထူးရှင်(၁၈၆၁၄)ဦး

ဘဏ္ဍာသိမ်းရငွေမှ ပြန်လည် ချီးမြှင့်သောဆုများ

ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ် (၁၀) သိန်းဆုများ

ဂ - ၇၀၆၁၅၃ စ - ၇၇၃၇၇၃

ကံထူးရှင်(၂)ဦး

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၃)သိန်းဆုများ(၄)ယူနစ်

စ - ၂၀၀၉၈ က - ၆၀၅၇၃ ဃ - ၆၁၃၅၃ ခ - ၉၄၈၂၄

အကွရာနှင့်ရွှေဂဏန်း(၅)လုံးအစဉ်လိုက်တို့ - ကျပ်(၃)သိန်း

ကံထူးရှင်(၄၀)ဦး

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၂)သိန်းဆုများ(၁)ယူနစ်

ဋ - ၇၀၉၆

အကွရာနှင့်ရွှေဂဏန်း(၄)လုံးအစဉ်လိုက်တို့ - ကျပ်(၂)သိန်း

ကံထူးရှင်(၄)ဦး

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၁)သိန်းဆုများ(၁)ယူနစ်

ည - ၉၇၄

အကွရာနှင့်ရွှေဂဏန်း(၃)လုံးအစဉ်လိုက်တို့ - ကျပ်(၁)သိန်း

ကံထူးရှင်(၇၈)ဦး

၂၀။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာ လ (၁)ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသည့် (၅၄)ကြိမ်မြောက် ကျပ် (၁၀၀၀)တန်အောင်ဘာလေသိန်းဆုနှင့် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆုထိပေါက်စဉ် ဆုမဲ (၁၂/၆၇၉၇) ဆု ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး စုစုပေါင်း ကံထူးရှင် (၁၂/၆၇၉၇) ဦး ဖြစ်ပါသည်။

၂၁။ မရောင်းချ ထိလက်မှတ်များမှာ ပေါ်ထွက်လာသော ဆုမဲ စုစုပေါင်းအရ (ဘဏ္ဍာသိမ်းရငွေများအပေါင်း) အား ပြန်လည်အစားအစားဖွင့်လှစ် ပေးခဲ့ပါသည်။

၂၂။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ လ (၁)ရက်နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်မည့် (၅၅)ကြိမ်မြောက် ကျပ်(၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိပေါက်စဉ် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိပေါက်စဉ် မြန်မာ့စေ့စပ်ရေးရာများအဖွဲ့မှ (က) အကွရာမှ (ည) အကွရာထိ အကွရာ (၁၀)လုံးဖြစ်ပြီး ၎င်းအနက်မှ ၇၅% ဖြစ်သော ထိလက်မှတ်စောင်ရေ (၆၇၅၀၀၄၀)စောင် နှင့် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆုထိပေါက်စဉ် မြန်မာ့စေ့စပ်ရေးရာများအဖွဲ့မှ (က) အကွရာမှ (ည)အကွရာထိ အကွရာ(၁၀)လုံးဖြစ်ပြီး ၎င်းအနက်မှ ၂၅% ဖြစ်သော ထိလက်မှတ်စောင်ရေ (၂၂၄၉၄၄၀) စောင်တို့ဖြစ်ပါသည်။

၂၃။ (၅၄)ကြိမ်မြောက် ကျပ်(၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိ ဆုမဲများအနက် ကျပ် (၁၀)သိန်းနှင့်အထက် ဆုမဲများအား ထိဆုငွေထုတ်ပေးခြင်းကို (၄၉-၂၀၂၃) ရက်နေ့မှ စတင်၍ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်ဆုမဲများအား ထိဆုငွေ ထုတ်ပေးခြင်းကို (၁၉-၂၀၂၃) ရက်မှစတင်၍ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂၄။ (၅၄)ကြိမ်မြောက် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆုထိဆုမဲများအနက် ကျပ်(၁၀)သိန်းအထက် ဆုမဲများအား ထိဆုငွေထုတ်ပေးခြင်းကို (၄၉-၂၀၂၃) ရက်နေ့မှစတင်၍ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ကျပ်(၁၀)သိန်းနှင့်အောက် ဆုမဲများအား ထိဆုငွေထုတ်ပေးခြင်းကို ထိလက်မှတ်စောင်ရေအရ အသုံးပြုပေးမည့်အတိုင်း ငွေပေးချေမှုစနစ်မှတစ်ဆင့် ပြန်လည်ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂၅။ ကျပ် (၁၀)သိန်းနှင့်အောက် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆုထိဆုငွေများအပေါ် ကျန်ဆုငွေများကို ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ တရားဆင်ကိုယ်စားလှယ် ဝံ့စားဖြစ်စေ ၊ နိုင်ငံသားစိမ်းစေရောက် မူရင်းမိတ္တူ အိမ်ထောင်စုစာရင်း မူရင်းမိတ္တူ (၆)လ အတွင်းရှိကုမ္ပဏီအားလုံး လိုင်စင်စာတမ်း(၃)ပုံ တင်ပြနိုင် လိုအပ်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား

ကို မထွှဲပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးကို အမျိုးသားရေးတာဝန်အဖြစ်ယူပြီး ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးတက်ရေး၊ သွင်းကုန်တင်သွင်းသည့် နိုင်ငံအဖြစ်မှ ပို့ကုန်တင်ပို့သည့်နိုင်ငံဖြစ်လာစေရေး၊ ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေး၊ ပြည်သူတို့၏ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပေါများလာရေး၊ တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေများ မြင့်တက်လာရေးတို့အတွက် ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းအားလုံး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးကြစေလို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော တက္ကသိုလ်ကျောင်းကျင်းပရေးအခမ်းအပွားအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ခြေစမ်းပွဲတွင် အား/ကာသိပွဲအသင်းကို အနိုင်ရ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၁
စက်တင်ဘာ နိုင်ငံတကာရက်သတ္တပတ်နှင့် ၂၀၂၆ ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲ ပထမအဆင့်အတွက် လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်နေသည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် စက်တင်ဘာ ၁ ရက် ညနေပိုင်းက မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်ကလပ် အား/ကာသိပွဲအသင်းနှင့် ခြေစမ်းကစားရာ (အောက်ပုံ) နှစ်ဂိုး - ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။
မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ပြည်ပကလပ်များတွင် ကစားနေသူအချို့ ပူးပေါင်းနိုင်ခြင်းမရှိသေးသဖြင့် လူစုံပါဝင်နိုင်ခြင်းမရှိသေးပေ။ အား/ကာသိပွဲအသင်းမှာလည်း ပြည်တွင်းကစားသမားများဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့်အသင်းဖြစ်ပြီး

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၅ ၀



နန်ယုတ်ကြိုးပြင်ကာကွယ်တောသတ်မှတ်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ သစ်တောဥပဒေပုဒ်မ ၆၊ ပုဒ်မခွဲ(င)အရ အပိနင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ကျင့်သုံးလျက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဟုမ္မလင်းခရိုင် ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်အတွင်း ကျရောက်နေသည့်

ရေယာအကျယ်အဝန်း ၄၀၅၁၁ ဧကရှိသော နယ်မြေကို “နန်ယုတ်ကြိုးပြင်ကာကွယ်တော”အဖြစ် အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၉၉/၂၀၂၃)အရ ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လဆန်း ၁၄ ရက်၊ (၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၃၀ ရက်)မှစ၍ သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၅ ၁

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

ရွာငှက်ဖီကို ဒေသအမည်ကောင်းရ ထုတ်ကုန်အဖြစ် တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် အားပေးဆောင်ရွက်

ပြည်တွင်းသတင်း ၈ ၇

ဝါခေါင်လပြည့်ကျော်တစ်ရက်နေ့တွင် မာရဝီယေ ပုဒ္ဂိုလ်ပွားတော်မြတ်ကြီးသို့ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြသည့် ရဟန်း၊ ရှင်လူဘုရားဖူးပြည်သူများဖြင့် စည်ကား၊ လာရောက်ဖူးမြော်သူ ရဟန်း၊ ရှင်လူ ပြည်သူများ အား အခမဲ့ဝင်ရောက်ခွင့်ပေးမည် **ပြည်တွင်းသတင်း ၈ ၁၂**

ထိုင်းဘုရင်က ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း သက်ဆင်ကို ထောင်ဒဏ်တစ်နှစ်သို့ ပြစ်ဒဏ်လျှော့ပေါ့ပေး **နိုင်ငံတကာသတင်း ၈ ၁၃**

ချင်းတွင်းမြစ်ရေ ဖောင်းပြင်မြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၁
ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ဖောင်းပြင်မြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ တစ်ပေခွဲခန့် ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း သုံးလက်မခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။
သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖောင်းပြင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေခိုခိုမိုင်း နေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်။
မိုး/ဇလ